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§ 483 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Magnus Sjöqvist (M) och Martin Hellströmer (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden. Justeringen äger rum den 18 oktober 
2021 och den 26 oktober 2021. 
 
- - - - - 
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§ 484 KFKS 2021/1 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 

Anmälningar till kommunfullmäktige 2021-10-18 

Skrivelser från revisorerna 
Revisionsskrivelse A, daterad 2021-09-22, inkl revisionsrapport 
– Granskning av strategiskt underhåll av anläggningstillgångar 
(Nacka Energi AB) 
Revisionsskrivelse B, daterad 2021-09-22, inkl revisionsrapport 
– Granskning av strategiskt underhåll av anläggningstillgångar 
(Nacka vatten och avfall AB) 

Övrigt 
- 

 
- - - - - 
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§ 485 KFKS 2021/1050 

Enkel fråga – Lokal för föreningar i Saltsjöbaden (S) 
Enkel fråga från Khashayar Farmanbar till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau (M) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
- - - - - 
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§ 486 KFKS 2021/944 

Interpellation – Byggandet av Näckenbadet 
Interpellation den 20 september 2021 av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Alliansens svarta hål - Nya Näckenbadet - fortsätter att göra sig påmint. I 
interpellationssvaret nämns att ”alternativet är att låta föroreningarna ligga kvar helt 
ohanterade”. Men det är ju faktiskt inte det enda alternativet. Det går ju att bygga ett hus 
med sportytor och kanslilokaler, som INTE kräver att man bygger en källarvåning fem 
meter ner i de förorenade schaktmassorna och ända ner i leran (som också den innehåller 
flyktiga gaser som riskerar att pysa upp.) 
Nu när Fisksätra hamnat på listan över utsatta områden, och Saltsjöbadens IP visat sig vara 
ett ännu olämpligare ställe att bygga på än vad vi tidigare befarat, vore det på sin plats att 
alliansen fattar ett nytt beslut om att bygga simhallen i Fisksätra, där den skulle göra otroligt 
mycket för folkhälsan som är svårt eftersatt jämfört med resten av Nacka kommun. Där 
finns det många icke-simkunniga barn och vuxna som verkligen behöver och vill lära sig att 
simma. Ni kan faktiskt rädda liv.” 
 
Esa Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Det finns anledning att göra en redovisning av alla fakta i sammanhanget, så långt de är 
kända idag:  

1. KF beslutade 2015 att placera det nya Näckenbadet på samma ställe som det gamla, 
till en kostnad på 90 MSEK 

2. Näckenbadet har försenats flera gånger  
3. Prislappen har trefaldigats, och arbetet görs nu på löpande räkning 
4. Det finns risk att Neglingeviken kommer att förorenas av schaktmassor som 

Näckenbadet vilar på  
5. Kommunen har inte fått tillstånd från Mark- och miljödomstolen för arbetet med 

grundvatten. Ansökan skickas in under november, enligt tidningsuppgifter. Besked 
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kommer inom 6 månader till ett år. Enligt ansökan skulle kommunen rensa de 
schaktmassor som används för badet – dock givetvis inte alla schaktmassor på 
området 

Jag kan se att vi har två scenarier:  
1. Nacka får inte tillstånd från Mark- och miljödomstolen – då måste simhallen byggas 

på annat ställe  
2. Nacka får tillstånd och bygger simhallen på löpande räkning fram till det bittra 

slutet och hoppas att det inte dyker upp nya hinder  
I båda fallen har Nacka slösat hundratals miljoner, byggt simhallen på fel ställe, blivit 
tvingad att bygga provisorisk simhall för åtta år, och detta till en kostnad av tiotals miljoner.   
Det är fullt förståeligt med alliansens ställningstagande för sex år sedan – simhallen har 
funnits i alla dessa år och givetvis finns det något mått av prestige med i bilden. men nu när 
miljoner slösas, och det är osäkert om man ens kan bygga – så är det inte fegt av alliansen 
att backa, utan det skulle visa styrka.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet ansåg redan från början att detta var fel plats att bygga ett badhus på av olika 
anledningar. Både rent strategiskt och den tekniska utmaning det innebär att bygga en så 
pass komplex konstruktion på gammal sjöbotten. I dialogerna med olika entreprenörer har 
det också framkommit att de ser en stor komplexitet med att bygga på instabil sjöbotten. 
För att få någon entreprenör att vilja bygga badet på den valda platsen har Alliansen valt en 
entreprenörsform som ger den som bygger ansvarsfrihet för allt annat än rena byggfel. Alla 
konstruktionsfel blir således kommunens ansvar. Kanske är det dags att leta efter en ny 
placering för badhuset?” 
 
- - - - - 
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§ 487 KFKS 2021/945 

Interpellation – Bollhall i Nacka för handboll på elitnivå 
Interpellation den 20 september 2021 av Lisa Rasmussen (V) till fritidsnämndens ordförande Gunilla 
Grudevall-Steen (L) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
Svar 

Protokollsanteckningar 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Det är smärtsamt uppenbart att Nacka saknar idrottshallar för en växande befolkning, när 
inte ens elitlag som Skurus handbollsdamer kan spela finalspel i sin egen hemort. Att det 
finns planer på att skapa en anläggning godkänd för elitspel och med möjlighet till 
sändningar i etermedier är glädjande, men egentligen är det konstigt att den inte redan 
finns. För att Nacka även i framtiden ska vara en kommun där unga som äldre kan utöva 
den sport de gillar, krävs det att utbyggnaden av bostäder och idrottsanläggningar sker i 
samklang med varandra.” 
 
- - - - - 
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§ 488  KFKS 2018/888 

Ny ledamot och ersättare (C) i Nacka 
kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer. 
Olga Anikina (C), ny ledamot 
Ylva Hedman (C), ny ersättare 
 
- - - - - 
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§ 489 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(M) i Nacka kommunfullmäktige 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Cathrin Bergenstråhles begäran om entledigande från och 
med 1 januari 2022 och överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 490 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i val- och demokratinämnden t.o.m. 
2022-12-31 efter Daniel Cordero (C)  

Beslut 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 491 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen från Cathrin Bergenstråhle (M) 
fr.o.m. 2022-02-01 samt val av ny ledamot fr.o.m. 2022-
02-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 492 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
kommunalråd från Cathrin Bergenstråhle (M) fr.o.m. 
2022-02-01 samt val av nytt kommunalråd (100 %) 
fr.o.m. 2022-02-01 t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av nytt kommunalråd bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 493 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Johan Martis (KD) 
samt val av ny ersättare t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Ylva Jans (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 494 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Ylva Jans (KD) samt val av ny 
ledamot t.o.m. 2021-12-31 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Jack Sjölund (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 495 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare i kulturnämnden t.o.m. 2021-12-31 
efter Jack Sjölund (KD) 

Beslut 
Som ny ersättare väljs Rebecka Hellström Marell (KD). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 496 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 1:e vice 
ordförande i kommunfullmäktige från Martin Hedman 
(C) fr.o.m 2021-10-27 samt val av ny 1:e vice ordförande 
fr.o.m 2021-10-27 t.o.m. 2022-10-14 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny 1:e vice ordförande väljs Håkan Ekengren (C). 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad.  
 
- - - - - 
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§ 497 KFKS 2021/898 

Valdistrikt och valkretsar vid val till riksdag, kommun 
och region 2022 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till indelning av de 57 valdistrikten. 
2. Kommunfullmäktige godkänner förslaget till namn på valdistrikten. 
3. Kommunfullmäktige beslutar att förslaget till valkrets- och valdistriktsindelning ska 

gälla vid val till riksdag, kommun och region 2022. 
4. Kommunfullmäktige föreslår länsstyrelsen att besluta om förslagen till indelning i 

valdistrikt och föreslagna namn på valdistrikten. 
5. Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun fortsatt ska ha två valkretsar. 

Ärendet 
Inför varje val görs en översyn av antal röstberättigade per valdistrikt, antal valdistrikt och 
valkretsar. Enligt vallagen ska antalet röstberättigade i ett valdistrikt vara mellan 1 000 - 2 
000 personer. Förslaget till valdistriktindelning innebär att det blir förändringar i 14 av 
nuvarande 52 valdistrikt och att 5 nya valdistrikt inrättas. Antalet valdistrikt kommer då att 
bli 57. Valdistriktens storlek kommer att variera mellan cirka 900 och 2 000 röstberättigade. 
För valkrets Nacka Västra, ökar antalet valdistrikt med 3 till 30 valdistrikt och för valkrets 
Nacka Östra, ökar antalet valdistrikt med 2 till 27 valdistrikt. Antalet röstberättigade i 
valkretsarna beräknas enligt prognosen bli cirka 43 800 för Nacka Västra och cirka 41 500 
för Nacka Östra. Förslaget innebär ingen förändring av antalet valkretsar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 290 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
6 september 2021 
Bilaga 1 Lista över samtliga 57 föreslagna valdistrikt inom varje valkrets med namn och 
prognostiserat antal röstberättigade till RKR-valen 2022. 
Bilaga 2 Kartor med gränsdragningar för samtliga 57 valdistrikt. 
Bilaga 3 Protokollsutdrag VDN 2021-08-30 §§ 31-32 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), Lamin Jatta Modigh 
(NL) och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag med ändringen att Nacka 
kommun i valet 2022 ska bestå av en valkrets. 
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Dominique Faymonville (M) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S), bifall 
till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot Lisa Rasmussens med fleras förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla Lisa Rasmussens med fleras förslag.”  
 
Vid voteringen avgavs 35 ja-röster och 26 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 1 

Reservationer 
Esa Örmä reserverade sig för Sverigedemokraterna. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Centerpartiet anser att det bästa för Nackas medborgare är att ha en valkrets. Det med 
anledning av att nuvarande system, med två valkretsar, inte främjar demokratin då är de 
större partierna som gynnas. Nuvarande indelning av valkretsar är också tämligen 
godtycklig, då till exempel Saltsjöbaden och Boo inte har mer gemensamt än exempelvis 
Saltsjöbaden och Älta. Ytterligare ett argument är att det är svårt att förklara för 
Nackaborna varför vi har två valkretsar (annat än att det gynnar de två stora partierna) 
vilket snarare minskar än ökar förtroendet för vår demokratiska process.” 
 
Lamin Jatta Modigh lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Som nämndes i anförandet så efterfrågar Nackalistan flera sätt för kommunen att 
underlätta för invånare – nya som erfarna – att förstå hela valprocessen från röstning till 
sluträkning och mandatfördelning. Nackas indelning i två valkretsar är en rest från en tid då 
det var obligatoriskt. Denna indelning framstår numera som ologisk och svår att förstå. 
Dessutom gynnar den större partier på ett sådant sätt att förtroendet för hela valprocessen 
riskerar att skadas.” 
 
- - - - - 
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§ 498 KFKS 2021/882 

Revidering av Program för markanvändning med 
riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal 
Exploateringsenheten Nacka 
Exploateringsenheten Nacka stad 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige antar reviderat program för markanvändning med riktlinjer 
för markanvisnings- och exploateringsavtal enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen av 
den 15 september 2021. 
 

2. Kommunfullmäktige beslutar att det reviderade programmet för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings och exploateringsavtal börjar gälla direkt när 
beslutet vinner laga kraft och därmed ersätter nuvarande ”Exploateringsersättning i 
Centrala Nacka och Sickla-Plania”. 

Ärendet 
Den senaste uppdateringen av ”Program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal” antogs av kommunfullmäktige i Nacka kommun 
den 11 december 2017 (KFKS 2017/953). Programmet har nu genomgått en översyn. 
Föreslagna revideringar innefattar redaktionella förändringar som ökar tydligheten i och 
nyanserar innehållet i programmet för att uppnå en bättre överensstämmelse med adekvata 
arbetssätt och som möjliggör projektspecifika anpassningar och lösningar. Dessutom 
föreslås vissa kompletteringar för att göra innehållet mer fullständigt. En del förändringar, 
framförallt rörande detaljplanekostnader vid markanvisningar och principerna för 
exploateringsersättning, syftar också till att minska kommunens finansiella risk och uppnå 
en bättre kostnadstäckning för allmänna anläggningar. 
 
Inom Nacka stad föreslås nya fördelningsområden för exploateringsersättning, samt nya 
principer för att beräkna denna ersättning. Syftet med detta är att dels bättre möta 
lagkraven på nytta och nödvändighet, samt att öka kommunens möjligheter att få full 
kostnadstäckning för den infrastruktur som ska byggas ut. 
 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott behandlade ärendet den 7 september 2021 och 
beslutade om ett tillägg innebärande att programmet ska kompletteras med kommunens 
strategi för miljö- och klimatambitioner i stadsutvecklingen. Punkt 7.1 i programmet har 
därför kompletterats med att kommunens ska ställa krav på att ”strategi- miljö- och 
klimatambitioner i stadsutvecklingen i Nacka” ska följas. 
 



 
32 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Därutöver har en justering skett på kartorna på sidan 10, vilken innebär att anläggning 
nummer 27 är en sekundäranläggning och inte en primäranläggning. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 291 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka och exploateringsenheten Nacka stad 
den 15 september 2021 
Bilaga 1 Förslag till reviderad version av ”Program för markanvändning med riktlinjer för 
markanvisnings- och exploateringsavtal” 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 7 september 
2021, § 174 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C) och Sidney Holm (MP), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), bifall till 
följande förslag. 

- Att programmet kompletteras med följande stycke under avsnitt 2: 
Markprogrammet ska bidra till att skapa hållbarhet i kommunen, genom ökad 
ekologisk hållbarhet inom byggnation och anläggning av ekomiljötjänster, ökad 
social hållbarhet genom att bidra till minskade klyftor och att skapa mötesplatser 
för Nackabor, samt ekonomisk hållbarhet där god ekonomi på kort sikt 
kompletteras med långsiktiga värden som långsiktigt ägande och god ekonomisk 
balanskapital. 

- Att avsnitt 7 (sida 7) kompletteras med följande stycke: 
Låg boendekostnad, blandade och prisvärda hyresrätter 
Kommunen eftersträvar blandad storlek och prisnivå på bostäder och vill 
säkerställa bostäder för studenter och äldre samt prisvärda hyres- och bostadsrätter. 
När hyresrätter byggs är kommunen fri att göra undantag från att exploatören ska 
betala allmänna och lokala anläggningar, men detta möjliga undantag ska avspegla 
sig i priset på hyresrätterna. Exploatören ska då påvisa hur detta avspeglas i 
prissättning för slutkund. 

- Att genomgående i dokumentet byta begreppet territoriet eller territorium till 
kommunen respektive kommun. 

 
Tomas Ottosson (V) yrkade att ärendet skulle återremitteras för att omarbeta programmet 
för att ändra på följande. 

- Att kommunen ska verka för att minst hälften av bostäderna upplåts med hyresrätt 
över tid.  

- Att göra kopplingen tydligare mellan Program för markanvändning till kommunens 
olika klimat och miljömål för att uppnå betydligt mindre utsläpp av koldioxid vid ny 
bebyggelse.  
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- Att det även fortsättningsvis är avgäldsfrihet för tomträttupplåtelse i 24 månader. 
- Att metoder vid försäljning kompletteras med tävlingskriterier för att uppnå lägsta 

inflyttningshyra, genom att kommunen till ett fast markpris låta exploatörerna 
konkurrera med låg inflyttningshyra.  

- Att det i exploateringsavtalen skrivs in att: Kommunen ställer krav på att 
bebyggelsen är miljöcertifierad. Att byggprocessen och kommande 
energianvändning inte överskrider gränsen för vad kommuns och Sveriges åtagande 
i utsläppsminskningar av växthusgaser tillåter. 

- Att exploatören har ansvar för att upptäcka och åtgärda företagskriminalitet. Det är 
en förutsättning för att kunna göra ett rättvist val av exploatör att dessa följer 
svensk lag och andra regler på marknaden. 

- Att exploatören har kollektivavtal eller tillämpar kollektivavtalsliknande former. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först återremissyrkandet mot avslag och fann att kommunfullmäktige 
hade beslutat att avslå återremissyrkandet. 
 
Därefter ställde ordföranden kommunstyrelsens förslag mot Khashayar Farmanbars förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan under många års tid arbetat för socialt, ekologiskt och ekonomiskt hållbart 
byggande, vilket våra många motioner kring hållbart byggande visar. Vi ser gärna att man 
adderar konkreta och långsiktiga mål för kommunens markinnehav, t ex miljömål fördelat 
på 10-årsperioder.  
När det gäller den andra att-satsen i S yrkande, som handlar om att bostadsutvecklaren ska 
ta en mindre del av kostnader för allmänna anläggningar i exploateringsavtalet i utbyte mot 
lägre hyror, så välkomnar Nackalistan alla bra idéer gällande hur Nacka kommun ska få 
fram kostnadseffektiva hyresrätter för att underlätta för bostadsförsörjningen i kommunen. 
Dock med förbehållet att det måste gå att säkra åtagandet om låga hyror genom långsiktigt 
bindande avtal. Givet att marken upplåts med tomträtt bör detta kunna garanteras.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Den här revideringen innehåller i huvudsak olika förtydliganden som förbättrar 
möjligheterna till styrning, för att bättre få kostnader och intäkter i balans, något vi i 
Miljöpartiet ställer oss helt bakom. Eftersom vi tidigare drivit på och fått igenom att det ska 
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ställas krav på gröna värden i samband med markanvisningar så ser vi också positivt 
förändringarna som förstärker just den möjligheten. 
Det vi planerar för att bygga och markanvisar till NU måste bättre leva upp till att klara 
klimat- och miljömålen, därför lämnar vi vid dagens fullmäktige också in en motion om 
krav på solceller på alla byggnader vid alla markanvisningar, genom en ny form av 
elköpsavtal PPA. (Power Purchase Agreements).  
Vi vill också att det ställs sociala hållbarhetskrav vid alla markanvisningar som gör att fler 
får möjlighet att skaffa en bostad. Vi har lämnat in flera olika förslag tidigare, och till 
dagens kommunfullmäktige lämnar vi in en motion med ett helt nytt förslag som gör att 
fler unga vuxna 18–30 år får råd att köpa en bostadsrätt i Nacka.” 
 
- - - - - 
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§ 499  KFKS 2021/307, 2020/40, 2017/900 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt Södra 
Nacka strand, detaljplan 4 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Södra Nacka strand, 
detaljplan 4, 99923900 med -57,6 miljoner kronor netto för år 2024 och framåt. Detta 
fördelat på 86,4 miljoner kronor i investeringsinkomster och 144 miljoner kronor i 
investeringsutgifter. 

Ärendet 
Ett förslag till genomförandebeslut, vilket omfattar en utbyggnadspromemoria samt en 
begäran om budget för genomförande av detaljplan, har tagits fram för 
stadsbyggnadsprojektet Södra Nacka strand, detaljplan 4. Exploateringsavtalet antogs av 
kommunfullmäktige den 11 december 2017 och detaljplanen vann laga kraft i januari 2019. 
 
Stadsbyggnadsprojektet är ett av flera projekt inom programområdet Nacka strand vars 
syfte är att skapa förutsättningar för ny bostadsbebyggelse, verksamheter och offentliga 
rum som bidrar till att skapa en stark identitet och egen attraktionskraft i Nacka strand. 
Stadsbyggnadsprojektet möjliggör cirka 350 bostäder och 6000 kvadratmeter verksamheter 
samt möjliggör kommunalt övertagande av allmän plats. 
 
Utbyggnadspromemorian beskriver utbyggnad av allmänna anläggningar, vilka består av 
gator, torg och parker samt utbyggnad på kvartersmark. Utbyggnad av bostadsbebyggelse 
på kvartersmark pågår redan inom planområdet och utbyggnaden av allmänna anläggningar 
planeras att påbörjas under första kvartalet 2022. 
Budget föreslås tilldelas för Södra Nacka strand, detaljplan 4, 99923900 från budgetramen 
för stadsbyggnadsprojekt för år 2021-2023, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 16 
november 2020, samt av kommunfullmäktige för år 2024 och framåt, med totalt -71,5 
miljoner kronor netto. Detta fördelat på 94,7 miljoner kronor i investeringsinkomster och 
166,2 miljoner kronor i investeringsutgifter. Budgeten ska täcka kostnader för projektering 
och utbyggnad av allmän plats samt projektledning och styrning. 
 
Stadsbyggnadsprojektets totala ekonomi generera ett negativt netto om cirka -50,1 miljoner 
kronor. Tillsammans med exploateringsersättning från intilliggande stadsbyggnadsprojekt 
samt markintäkter från detaljplan 7 i Nacka strand erhåller kommunen till sist ett positivt 
netto. Kommunalt övertagande av allmänna anläggningar medför ökade driftkostnader om 
cirka 1,4 miljoner kronor per år samt ökade kapitaltjänstkostnader på cirka 2,5 miljoner 
kronor. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 292 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad samt enheten bygg och anläggning 
daterad den 31 augusti 2021 
Bilaga 1 Utbyggnads-PM 
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med förslaget. 
 
- - - - - 
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§ 500 KFKS 2021/434 

Wall Street Stockholm 2022  
– en medskapande festival för modern offentlig konst för goda gestaltade livsmiljöer och en attraktiv 
Stockholmsregion 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om investeringsmedel för modern offentlig konst, med fokus 
på kommunala fastigheter, om totalt 3 miljoner kronor. Beslutet är villkorat av att 
kommunstyrelsen i Nacka beslutar om att delta i festivalen Wall Street Stockholm 2022. 

Ärendet 
Nacka kommun har sedan år 2013 använt sig av arbetssättet Konsten att skapa stad som 
handlar om medskapande, konst, kultur och konstnärlig kompetens som resurser för ökad 
innovationskraft och hållbarhet i stadsutvecklingen. Under 2019 genomfördes en 
medskapande internationell muralmålningsfestival, Wall Street Nacka. Nu expanderar 
konceptet till en regional festival för modern offentlig konst under 2022, ”Wall Street 
Stockholm 2022”. Wall Street Stockholm 2022 planeras att drivas genom en 
projektorganisation i form av en ideell förening där kommuner och kommunala bolag i 
stockholmsregionen kan bli medlemmar och medverka i festivalen.  
 
Under våren 2021 ställde sig kommunstyrelsen i Nacka bakom förslaget om en regional 
konstfestival – Wall Street Stockholm 2022 (KFKS 2021/434). För Nackas kommun 
förväntas festivalen bidra med cirka 15–20 nya konstverk på olika platser i hela Nacka, 
varav kommunen finansierar cirka 10 stycken. Beräknad total kostnad för festivalen för 
Nackas kommuns del är 5 miljoner kronor, varav 2 miljoner finansieras via 
framtidsfonderna och 3 miljoner utgör investeringsmedel från fastighetprocessen. Projektet 
Wall Street Stockholm 2022 har sen tidigare beviljats två miljoner kronor via kommunens 
framtidsfonder (KFKS 2020/918). 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 317 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling och stadsledningskontoret den 
24 september 2021 
Bilaga 1. Wall Street Stockholm 2022 summering 
Bilaga 2. Exempel förslag platser Wall Street Stockholm 2022 i Nacka 
Bilaga 3. Utkast stadgar ideell förening 
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Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Martin Hellströmer (S), Hans Peters (C), 
Lena Linnerborg (L), Fredrik Holmqvist (V), Christina Ståldal (NL) och Sidney Holm 
(MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Leonid Yurkovskiy (SD) yrkade att kommunstyrelsens förslag skulle avslås. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Karin Teljstedt (KD) avstod från att delta i beslutet. 

Reservationer 
Leonid Yurkovskiy reserverade sig för Sverigedemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Vi i Centerpartiet är glada över att projektet Wall Street, som satt Nacka på kartan, nu 
sprider sig utanför kommunens gränser. Att fler vill medverka i samarbetet och att en ny 
förening nu bildas i syfte att sprida konstens olika uttryck, ser vi klart positivt på. För två år 
sedan väckte vi ett politikerinitiativ om att främja spontanrörelse i Nacka genom så kallade 
asfaltsmålningar. Stadsledningskontoret har ställt sig positiva till att det kan bli en del av 
projektet Wall Street. Centerpartiet Nacka ser fram emot projektets nya utmaningar och vi 
anser att fina målningar även på asfalt, ska ingå i Wall Street och som dessutom uppmanar 
till rörelse.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Kristdemokraterna yrkade i våras avslag på förslaget om en regional konstfestival – Wall 
Street Stockholm 2022. Det var ett beslut vi motiverade väl och vår ståndpunkt har inte 
förändrats i frågan. Vi anser fortfarande att konceptet är intressant och säkert kan resultera 
i spännande konst men att prislappen denna gång är klart högre för skattebetalarna, 
samtidigt som det lokala avtrycket blir mindre. Vår hållning fick dock inte gehör och 
beslutet att ställa sig bakom en festival vann majoritet.  
Även om vi kristdemokrater lätt skulle kunna hitta många mer angelägna sätt att använda så 
mycket skattepengar, så respekterar vi demokratiskt fattade beslut och väljer därför att 
avstå från att delta i beslutet i detta ärende, som nu rör organisation och plan för 
finansiering av projektet.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Socialdemokraterna som hela tiden har varit för projektet som ökar konsten till Nacka är 
fortfarande för detta. Samtidigt har vi tidigare kritiserat den politiska styrning av konsten 
som Nackas högermajoritet genomförde vilket satte Nacka i samma osmickrande sällskap 
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som SD-styrda Sölvesborg. Därför är det glädjande att övriga medlemmar i detta projekt nu 
kräver det som vi har krävt, nämligen att den politiskt konservativa styrningen av konsten 
får ta ett steg tillbaka till förmån för konstens utformning, och den ökända DNA-kod som 
tidigare påtvingats projektet nu är skrotad.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Detta är flera steg framåt från magplasket med den tidigare konstsatsningen som fick 
mycket kritik. Nu har Nacka lärt sig och verkar inte upprepa misstagen. Frågetecken 
kvarstår dock, t ex varför det enbart är ekonomi- och finansdirektören som företräder 
kommunen i samarbetet. Vi hade gärna sett att också en konstkunnig tjänsteperson från 
kulturnämndens verksamhetsområde hade varit med. 
Slutligen anser vi att en kompetent kommunantikvarie ska titta på de förslag till konstnärlig 
utformning som presenteras. Det gäller inte minst den så kallade svampen/vattentornet i 
Orminge. Det är viktigt att kultur och arkitektoniska synpunkter tillförs förslaget så att man 
inte skjuter hastigt från höften med dessa förslag till utsmyckning.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi i Miljöpartiet tycker att Wall street Stockholm är ett mycket bra projekt. Det är bra att 
Alliansen utvecklat sin syn på konst och nu även satsar på gatukonst. Vi gläds också över 
att de styrande politikerna har tagit till sig av kritiken mot den så kallade DNA koden  
och nu verkar acceptera policyn om att politiken ska hålla ”armlängds avstånd” från 
utformningen av det konstnärliga innehållet. Offentlig konst spelar en viktig roll i samhället 
och Miljöpartiet vill se mer konst på offentliga platser. Vi vill att kommunen antar den så 
kallade enprocentregeln, där en procent av budgeten vid ny-, om- och tillbyggnader ska gå 
till att förse offentliga utrymmen med konst eller konstnärlig gestaltning.” 
 
- - - - - 
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§ 501 KFKS 2019/828 

Motion – Fältassistenter i Nacka 
Motion den 16 september 2019 av Khashayar Farmanbar och Andreas Falk (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen eftersom kommunens uppsökande arbete vad gäller 
ungdomar inte bör kombineras med myndighetsansvar. I övrigt noterar 
kommunfullmäktige att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom 
förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionen handlar om att starta ett projekt med fältassistenter i Nacka. Det som beskrivs i 
motionen görs redan idag i stor utsträckning av Ungdomsteamet och Polarna Nacka. 
Ungdomsteamet har år 2020 fem anställda ungdomssamordnare med erforderlig 
utbildningsbakgrund som socionom och motsvarande socialpedagog. 
Ungdomssamordnarna bedriver arbete i skolor, och i samverkan med andra aktörer såsom 
fritidsgårdar, nattvandrare, socialtjänst, polis och skola. Polarna Nacka är den del av 
verksamheten som är utåtriktat fältarbetet på kvällar och helger där ungdomssamornarna 
arbetar tillsammans med polarungdomar i åldern 17-19 år. Ungdomssamordnarna har 
anmälningsskyldighet när de får kännedom om att barn riskerar att fara illa och samarbetar 
nära med socialtjänstens myndighet i pågående ärenden exempelvis genom SSPF (Skola 
Socialtjänst Polis Fritid) för ungdomar i riskzon kriminalitet. Motionen synliggör ett behov 
av att tydligare kommunicera ut vilket arbete som kommunen bedriver så att det blir tydligt 
för medborgare och folkvalda vilket förebyggande arbete som görs och vilka aktörer som 
gör vad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 184  
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1. Motion, Fältassistenter i Nacka 
Bilaga 2. Protokollsutdrag från socialnämnden den 17 december 2019 § 158, inkl. 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3. Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 
35, inkl. tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Christine Lorne (C), Lisskulla Zayane 
(MP), Anna-Karin Boréus (L) och Esa Örmä (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Tomas Ottosson (V) och Mikael 
Carlsson (NL), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Hur är det möjligt att en vecka efter att Fisksätra klassats som utsatt område av polisen, 
säga nej till fältassistenter? Det frågar sig en medborgare i en Facebookgrupp i Fisksätra. Vi 
frågar oss detsamma. 
Polarna är bra, men deras verksamhet på helgkvällar är snarare ett slags nödutryckning och 
behöver kompletteras med fältassistenter som varaktigt finns ute i de lokala områdena och 
kan arbeta långsiktigt med att bygga upp kontakten med barn, ungdomar och föräldrar.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att det redovisade svaret till motionen är bra. Vi ser att 
Ungdomsteamet tillsammans med andra av kommunens aktörer gör ett bra och viktigt 
arbete både ute på fältet och i förebyggande åtgärder.  
För Miljöpartiet är förebyggande och tidiga insatser mycket viktigt. Ungdomsteamet arbetar 
ute i skolarna på dagtid och har bland annat Respekt och Självrespekt RoS som ett verktyg. 
Där får ungdomarna kontakt med de vuxna i Ungdomsteamet på ett oladdat och 
informativt vis, vilket är relation skapande. 
I Miljöpartiets tidigare skuggbudgeter har vi budgeterat för att Ungdomsteamet ska kunna 
utvidgas om det behövs, Nacka växer och fler flyttar in och då är det viktigt att vi kan 
bemöta den ökade befolkningen och alla de behov som då kommer med fler invånare.” 
 
- - - - - 
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§ 502 KFKS 2019/ I 080 

Motion – Återinför fältassistenter 
Motion den 18 november 2019 av Tomas Ottoson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Västerpartiet föreslår att kommunen ska återinföra fältassistenter. De vill att 
fältassistenterna skall ha ett självständigt uppsökande uppdrag och vara ett stöd för barn 
och ungdomar som har särskilt behov av stöd på fritiden. 
I Nacka kommun driver Välfärd samhällsservice, fältverksamhet i form av Ungdomsteamet 
och Polarna Nacka på uppdrag av socialnämnden, med finansiering från socialnämnden 
och trygghetspaketet. 
Ungdomssamordnarna i ungdomsteamet motsvarar vad många andra kommuner kallar 
fältassistenter. De arbetar i ungdomsteamet med förebyggande arbete på dagtid. På 
helgkvällar och vissa vardagskvällar arbetar de uppsökande med konceptet Polarna. Arbetet 
sker i samverkan med andra aktörer. Genom ungdomsteamets arbete uppfylls en del av 
förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 185 
Stadsledningskontorets och omsorgsenhetens tjänsteskrivelse den 15 maj 2020 
Bilaga 1  Motion, Återinför fältassistenter 
Bilaga 2  Protokollsutdrag från socialnämnden den 24 mars 2020 § 30, inkl. 

tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 19 maj 2020 § 

36, inkl. tjänsteskrivelse 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Christine Lorne (C), Lisskulla Zayane 
(MP) och Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Alva Dahn (S) och Gunnel Nyman 
Gräff (S), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Christina Lorne lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet. 
”Det är med stor fascination som Centerpartiet läser Socialdemokraternas (ärende 14) och 
Vänsterpartiets motion (ärende 15) om att införa fältassistenter.  
Vänsterpartiet verkar ha missat hur Nacka kommun arbetar med Polarna, ett unikt 
fältarbete i Nacka bestående av ungdomar och vuxna med lämplig kompetens och lokal 
kännedom. Socialdemokraterna har i alla fall koll på dem, men tycker de borde omvandlas 
då de skriver ”att få god effekt måste det sociala fältarbetet kombineras med 
myndighetsansvar”. Här är det viktigt att påpeka att anmälningsplikten gäller alla som 
jobbar med barn, oavsett, och därmed hamnar all oro hos socialtjänsten ändå. Det vore 
som socialnämndens ordförande uttryckte det i nämndens protokollsanteckning – 
kontraproduktivt.   
Socialdemokraterna skriver vidare i sin motion om att insatser ska vara förebyggande, 
bygga på frivillighet, förtroende och flexibilitet. Det är ju jättebra, då det är precis så som 
Nacka kommun redan arbetar.   
Polarna jobbar förebyggande både dag och kvällstid, på helgkvällar och vissa lovkvällar 
dessutom med polarungdomar vilket gör att de når ut och har betydligt bättre koll på vad 
som händer än vad några fältassistenter som åkt runt ensamma hade haft. Och i veckorna 
på dagtid har Polarna nu precis kört tex ROS-utbildningen på Myrsjöskolan. ROS står för 
Respekt och Självrespekt. Det är en workshop där klassen tillsammans med 
ungdomssamordnarna från Polarna tar upp frågor om bland annat respekt, självrespekt, 
normer, samtycke och ansvar.  
Socialdemokraterna tycker i sin motion att Polarna är ”en bra verksamhet” men skriver 
sedan: Vi tror att nyttan med Polarnas arbete blir än mer genom att omvandlas. Så det som 
varit en så stor framgångsfaktor för Polarna vill Socialdemokraterna alltså ta bort. Det vill 
inte Centerpartiet.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Hur är det möjligt att en vecka efter att Fisksätra klassats som utsatt område av polisen, 
säga nej till fältassistenter? Det frågar sig en medborgare i en Facebook-grupp i Fisksätra. 
Vi frågar oss detsamma. 
Polarna är bra, men deras verksamhet på helgkvällar är snarare ett slags nödutryckning och 
behöver kompletteras med fältassistenter som varaktigt finns ute i de lokala områdena och 
kan arbeta långsiktigt med att bygga upp kontakten med barn, ungdomar och föräldrar.” 
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Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att det redovisade svaret till motionen är bra. Vi ser att 
Ungdomsteamet tillsammans med andra av kommunens aktörer gör ett bra och viktigt 
arbete både ute på fältet och i förebyggande åtgärder.  
För Miljöpartiet är förebyggande och tidiga insatser mycket viktigt. Ungdomsteamet arbetar 
ute i skolarna på dagtid och har bland annat Respekt och Självrespekt RoS som ett verktyg. 
Där får ungdomarna kontakt med de vuxna i Ungdomsteamet på ett oladdat och 
informativt vis, vilket är relation skapande. 
I Miljöpartiets tidigare skuggbudgeter har vi budgeterat för att Ungdomsteamet ska kunna 
utvidgas om det behövs, Nacka växer och fler flyttar in och då är det viktigt att vi kan 
bemöta den ökade befolkningen och alla de behov som då kommer med fler invånare.” 
 
- - - - - 
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§ 503 KFKS 2020/197 

Motion – Inför rättighet för barn att träffa 
myndighetsperson utan vårdnadshavare 
Motion den 2 mars 2020 av Andreas Falk m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar information, om möjligheten för barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
Motionärerna vill stärka barns möjligheter till delaktighet vid socialtjänstens insatser genom 
att införa en rättighetsgaranti, som innebär att alla barn ska ha rätt att träffa en 
myndighetsperson utan vårdnadshavare. Motionen tar särskilt upp de barn som är utsatta 
for våld och förtryck i sitt hem. 
 
Arbets- och företagsnämnden och socialnämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån respektive nämnds ansvarsområden. Nämnderna konstaterar att det 
redan finns en möjlighet för myndighetsperson eller socialsekreterare att träffa barn utan att 
deras vårdnadshavare samtycker eller är närvarande, vilket regleras i socialtjänstlagen (SoL). 
Det går även att belägga uppgifter med sekretess gentemot vårdnadshavaren enligt 
offentlighet och sekretesslagen (OSL), vilket möjliggör för en socialsekreterare att inte 
behöva informera vårdnadshavaren vad man pratat med barnet om utan detta kan man då 
vänta med till dess att skydds bedömning gjorts. Stadsledningskontoret konstaterar att det 
redan finns lagligt grundade möjligheter att träffa barn utan att deras vårdnadshavare 
samtycker eller är närvarande. Det kan konstateras att enligt föräldrabalken har ett barns 
vårdnadshavare en relativt långtgående rätt och skyldighet att bestämma i frågor som rör 
barnets personliga angelägenheter. Kommunen har inte möjlighet att införa en absolut 
rättighetsgaranti som föreslås i motionen, eftersom en sådan skulle gå utöver gällande lag. 
Stadsledningskontoret poängterar vikten av att socialsekreterare och andra 
myndighetspersoner alltid ska göra allt for att skydda barnet. Det föreslås att 
kommunfullmäktige noterar informationen, om möjligheten for barn att träffa en 
myndighetsperson i samband med utredning utan vårdnadshavares samtycke eller närvaro 
enligt gällande lagstiftningen, till protokollet. Motionen bedöms därför inte föranleda några 
ytterligare åtgärder och är därmed färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 307 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 3 
november 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 23 september 2020, § 
42, inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 29 september 2020, § 114, 
inklusive tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motion - Inför rättighet för barn att träffa myndighetsperson utan vårdnadshavare 

Yrkanden 
Helena Skantze (M) yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Alva Dahn (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Tomas Ottosson (V) 
och Lisskulla Zayane (MP), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Det har visat sig att barns rättigheter inte tas tillvara i tillräcklig utsträckning inom 
socialtjänsten i Nacka. Det är därför viktigt att höja ambitionsnivån när det gäller att öka 
andelen som erbjuds att få träffa en myndighetsperson och därmed bli mer delaktig. Detta 
är särskilt viktigt för att bättre kunna tillvara ta barnets intressen och rättigheter i 
handläggningen av ärenden. Det måste bli en självklarhet och i synnerhet nu när 
barnkonventionen blivit lag. 
Förslaget om införande av en rättighetsgaranti i Nacka kommun handlar inte om att gå 
förbi lagstiftaren, utan att kommunen höjer sina egna ambitioner inom ramen för rådande 
lagstiftning. En rättighetsgaranti skulle kunna utformas så att man sätter upp mål för hur 
många som ska få träffa en myndighetsperson. Målen behöver höjas successivt och noga 
följas upp. En garanti är ett sätt att visa på en högre ambitionsnivå för att stärka barns 
rättigheter i Nacka kommun.” 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Tjänsteskrivelsen har rätt i att socialtjänsten har möjlighet att tala med barn utan 
vårdnadshavarna samtycke, men bara om det pågår en barnavårdsutredning. Om barnet är 
aktuellt för stöd eller insats finns ingen sådan rättighet. Inte heller när barnet är aktuellt i en 
vårdnadsutredning. Barn har heller ingen rätt att träffa socialtjänsten mot vårdnadshavares 
vilja i ärenden som rör LSS. Det är närmast diskriminering. De barn som är aktuella hos 
socialtjänsten borde socialtjänsten rimligen få prata med. Sedan får barnet förstås säga ja 
eller nej. 
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Även om det i ovanstående fall enligt lag endast är möjligt att tala med barn med 
vårdnadshavares samtycke, så finns det inget som hindrar att Nacka i sina kommunala 
riktlinjer tydliggör att alla hos socialtjänsten aktuella barn ska erbjudas enskilda samtal.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet tycker att denna motion är viktig. Att tydliggöra barns rätt att få tala med en 
myndighetsperson enskilt, när det pågår en barnvåravårds utredning som motionen handlar 
om, kan väl enbart ses som ett ytterligare hjälpmedel för handläggarna, att lyssna på ett 
barn utan vårdnadshavare i en sådan situation stärker barnets egen självkänsla.” 
 
- - - - - 
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§ 504 KFKS 2020/1046 

Motion – Barns delaktighet i beslut som rör dem själva 
och beaktande av barns bästa 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan finns tillräckliga förutsättningar för att utveckla 
konsekvenser för barn på så sätt som föreslås i motionen utan att detta byggs in som en 
obligatorisk del under rubriken i tjänsteskrivelsen. Med denna notering är motionen 
färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras 
med information om hur barns perspektiv på beslutet är beaktat. Det föreslås även att 
tjänsteskrivelsernas text om konsekvenser för barn kompletteras med information på vilket 
sätt som barn gjorts delaktiga i processen fram till färdigt förslag till beslut. 
 
Då varje enhet arbetar med olika frågor som har beröring med konsekvenser för barn 
förutsätts att varje enhet själv identifierar hur hänsyn tas till konsekvenser för barn utifrån 
barnkonventionen. Det bedöms dock finnas tillräckliga verktyg och förutsättningar för 
enheterna att utveckla konsekvenserna för barn i tjänsteskrivelserna på så sätt som föreslås 
i motionen utan att detta byggs in som en obligatorisk del under rubriken Konsekvenser 
för barn i tjänsteskrivelsen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 95 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten, daterad den 23 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), Lisskulla Zayane 
(MP) och Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till motionen.  
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Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att de förslag som lyfts fram i motionen är bra och att kommunen 
borde göra mer för att barn ska kunna få komma tilltals om beslut som rör dem. Detta 
gäller inte minst planfrågor där beslut ofta tas som direkt påverkar barn.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna ser gärna en ökad systematik i hur kommunala myndigheter beaktar 
barns rätt att ha en uppfattning i ärendens som gäller dem själva, på det sätt som 
Barnkonventionen föreskriver. Detta bör gälla även i sammanhang som berör barnets rätt 
till fysisk trygghet i skolan, eller på väg till och från skolan eller annan kommunal 
verksamhet.” 
 
- - - - - 
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§ 505 KFKS 2021/366 

Motion – Stärk barnperspektivet i kommunens 
verksamhet 
Motion den 15 mars 2021 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete för att beakta barnperspektivet i 
kommunens verksamhet. Det är dock ett alltjämt pågående utvecklingsarbete och behovet 
av stöd behöver anpassas efter verksamheternas behov av stöd och med hänsyn till 
samhälls- och rättsutvecklingen. Motionen är med dessa noteringar färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att det tas fram en kommunövergripande strategi och handlingsplan för 
att stärka barnrättsperspektivet inom kommunens samtliga verksamheter samt att en 
särskild kommunövergripande funktion inrättas för att bevaka barns rättigheter genom att 
säkerställa och implementera handlingsplanens aktiviteter. 
 
I utredningen av motionen konstateras att arbetet med att stärka barnperspektivet utgör ett 
ständigt pågående arbete inom kommunens alla nämnder. Utifrån att det även börjar 
komma rättspraxis inom området, som har direkt bäring på kommunens verksamhet, finns 
det även mer konkret vägledning att dra lärdom av. Det är ett alltjämt pågående arbete att 
belysa frågan och följa rättsutveckling för att säkerställa att barnperspektiven beaktats i rätt 
tid. Stödet av utbildningar och vägledning kommer att fortsätta utifrån enheterna behov av 
stöd inom området. Utifrån behovet kan man rikta lämpliga åtgärder, bland annat styrande 
dokument, guider, utbildningar, nätverk eller särskilt utsedda funktioner. Med dessa 
noteringar förslås motionen vara färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 297 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 26 augusti 2021, reviderad den 
10 september 2021 
Bilaga Motionen 

Yrkanden 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Mats Granath (L), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
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Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade, med instämmande av Fredrik Holmqvist (V), Mikael 
Carlsson (NL) och Lisskulla Zayane (MP), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att det skulle vara bra om kommunen gjorde mer för att bevaka barns 
intressen i olika beslut. Vi är för att det tas fram en kommunövergripande strategi och 
handlingsplan för att stärka barnrättsperspektivet inom kommunens verksamheter samt att 
en särskild kommunövergripande funktion inrättas för att bevaka barns rättigheter. Detta är 
liknande det vi har i vårt budgetförslag kring hur man ska bevaka äldres rättigheter i form 
av en äldreombudsman.” 
 
- - - - - 
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§ 506 KFKS 2020/1054 

Motion – NPF-säkra Nackas skolor 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i 
Nacka kring neuropsykiatriska funktionsnedsättningar på ett sätt som uppfyller 
intentionerna i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen förslås ett antal åtgärder för att NPF-säkra kommunens skolor. Motionärerna 
från Vänsterpartiet yrkar även att två sammanställningar ska göras; av hur långt de olika 
skolorna kommit i sitt arbete med att NPF-säkra verksamheten och den fysiska miljön, för 
att man ska kunna göra en bedömning av vilka insatser som behövs, samt av kunskapsläget 
bland skolornas personal, som föreslås uppdateras löpande med syfte att bättre tillgodose 
behoven av kompetensutveckling. 
 
Välfärd skola arbetar kontinuerligt med fortbildning till pedagogerna gällande anpassningar 
i den fysiska och pedagogiska miljön i skolan. Barn- och elevhälsans olika professioner har 
kunskap om neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF), och i pedagog- och 
logopedgruppen finns spetskompetens hos de specialpedagoger och logopeder som arbetar 
där. Dessa kan i sin tur stödja lärare i att skapa goda lärmiljöer som gynnar både elever som 
har NPF och som samtidigt gynnar alla elevers lärande och utveckling. 
 
Välfärd skola erbjuder nätverksträffar en gång i månaden för pedagoger i förskolan och för 
specialpedagoger i skolan, i syfte att dela och sprida goda exempel och erfarenheter mellan 
deltagarna men också genom att bjuda in föreläsare samt belysa litteratur och ny forskning 
på det specialpedagogiska området. Träffarna leds av barn- och elevhälsans övergripande 
specialpedagog med spetskompetens inom NPF. 
 
Välfärd skola anser att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i Nacka 
kring neuropsykiatriska funktionsnedsättningar på ett sätt som uppfyller intentionerna i 
motionen. 
Då det i behandlingen av motionen har framkommit att motionens förslag enbart har en 
bäring på produktionsområdet Välfärd skola, föreslås att motionen enbart bereds i 
verksamhetsutskottet. Så skedde den 27 april 2021 (§ 29), varför ärendet nu föreslås gå 
vidare direkt till kommunstyrelsen med en notering om denna hantering. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 215 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 27 april 2021 (§ 29) 
Tjänsteskrivelse från Välfärd skola, daterad den 14 april 2021 
Bilaga Motion - NPF-säkra Nackas skolor (V) 

Yrkanden 
Andreas Brännström (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S), Mikael 
Carlsson (NL) och Lisskulla Zayane (MP), bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Votering begärdes och verkställdes. Följande voteringsproposition godkändes: ”Den som 
bifaller kommunstyrelsens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej. Vinner nej har 
kommunfullmäktige beslutat att bifalla motionen.”  
 
Vid voteringen avgavs 38 ja-röster och 23 nej-röster. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade bifallit kommunstyrelsens förslag. 
 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 2 

Reservationer 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Arbetet med att göra Nackas skolor bättre för elever med olika former av 
neuropsykiatriska, psykosociala eller andra svårigheter är viktigt. Det är väl etablerat i 
samtida pedagogisk forskning att exempelvis miljöanpassningar och didaktiska praktiker 
som brukats inom vad som brukar kallas specialpedagogik ofta har fördelar för alla elever, 
eller åtminstone inte innebär några begränsningar för några. Det är därför ofta en god idé 
att praktisera exempelvis strukturerad informationsgivning med bildstöd för alla elever, 
snarare än som en individuell specialanpassning.   
Med kunskaper om detta kan Nackas skolmiljöer förbättras för alla elever, och det är därför 
utmärkt att enheten prioriterar att vidareutbilda pedagoger på detta område.   
Att NPF-säkra alla Nackas skolor kunde därför kanske låta som en god insats, men det 
finns vissa problem. NPF-säkring är ett trendigt begrepp som betecknar en fast uppsättning 
åtgärder, varav många är kostnadsdrivande och långt ifrån alla kan beläggas vara till gagn 
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för genomsnittliga elever. Det riskerar vidare att bli ett fyrkantigt sätt att lösa ett 
mångfacetterat problem, som också ökar den byråkratiska bördan på skolorna. Vi motsätter 
oss därför en sådan ansats, till förmån för mer individuellt anpassad kompetensutveckling.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan är positiv till förslagen i motionen. Uppskattningsvis 2-3 personer i varje klass 
har någon form av neuropsykiatrisk funktionsvariation (NPF). En undersökning från 
Karolinska institutet visade att 80% av tillfrågade lärare och drygt 70% av alla 
specialpedagoger uppger att de ”saknar tillräckliga kunskaper om elever med NPF-
nedsättningar”. Det här innebär att många elever med t ex ADHD och 
autismspektrumtillstånd (AST) misslyckas i skolan. 
Två kommuner som Nacka brukar jämföra sig med är Danderyd och Huddinge. I båda 
kommunerna har man arbetat aktivt med NPF i sina skolor. Danderyd har skapat 
Danderydsmodellen med bl a kollegial handledning. I Huddinge ”NPF-säkrar” man skolor 
genom att bl a anpassa den fysiska skolmiljön och öka tydligheten i t ex visuell 
kommunikation. Dessutom har forskningen visat att det som är bra för barn med NPF 
även är bra för andra barn.” 
 
- - - - - 
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§ 507 KFKS 2020/71 

Motion – Minska fallolyckorna bland äldre 
Motion den 27 januari 2020 av Khashqyar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
I en motion från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) föreslås att en individbaserad uppföljning 
ska göras för att utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som görs i 
kommunen samt att kommunen tar fram en nollvision där kostnadseffektiva 
fallförebyggande åtgärder presenteras. Äldrenämnden har berett ärendet och lämnat 
synpunkter på motionen utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Huvudmannaansvaret för fallprevention är delat. Region Stockholm har ansvar för 
fallförebyggande åtgärder i ordinärt boende. Nacka kommun bedriver fallförebyggande 
insatser inom det kommunala hälso- och sjukvårdsområdet och även delvis inom Region 
Stockholms ansvarsområde. Kommunstyrelsens arbetsutskott instämmer i vikten av att 
kommunen bedriver ett aktivt 
fallförebyggande arbete. Utvecklingsområden som planeras att genomföras är bland annat 
uppföljning av fallprevention på individnivå, kompetensutveckling inom fallprevention hos 
såväl handläggare som anordnare samt en översyn av de specifika kundvalsvillkoren. Redan 
idag görs flera insatser för att förebygga fallolyckor, genom att möjliggöra för 
seniorer att ta del av hälsofrämjande aktiviteter såsom qigong, balansskola och 90- 
plusgympa. I den offentliga miljön prioriterar kommunen vinterväghållning av gångbanor 
för gator och vägar för att bl.a. förebygga fallskador. Kommunen delar sedan flera år även 
ut broddar kostnadsfritt. Nacka kommun driver även på för att i samverkan med Region 
Stockholm öka det fallförebyggande arbetet och på sikt reducera antalet fallolyckor. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bedömer kommunstyrelsens arbetsutskott att det pågår ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen och att motionen därmed 
kan anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 15 juni 2020, § 183 
Stadsledningskontoret och juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 19 maj 2020 
Bilaga 1. Protokollsutdrag från äldrenämnden den 29 april 2020 § 20 inkl. tjänsteskrivelse 
Bilaga 2. Motionen 
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Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Esa Örmä 
(SD), Mikael Carlsson (NL), Lisa Rasmussen (V) och Gunnel Nyman Gräff (S), bifall till 
motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna och angav följande. 
”Nacka ligger högt i statistiken över antalet fallolyckor och trots att vi i dag vet att en stor 
del av dessa skador går att förebygga görs det idag långt ifrån tillräckligt. Resultaten från 
öppna jämförelser (Kolada) visar att Nacka under åren 2016-2018 hamnar på plats 281 av 
Sveriges kommuner för att ha flest antal fallskador. Det finns mycket kvar att göra och vi 
måste tydliggöra problemets dignitet och visa att det går att påverka. 
Det finns många briser när det gäller både kunskaper och åtgärder mot fallolyckor. I 
rapporten kartläggning av fall och fallskador bland seniorer redovisas att statistiken inte är 
tillförlitligt gällande antal fallskador eftersom olika resultat redovisas i Socialstyrelsens 
diagnosdatabas och Kolada. Vi som kommun har för dålig insyn hur det egentligen ligger 
till och för att vi ska kunna på ett systematiskt sätt arbeta med dessa frågor på behöver 
uppföljning görs för att kunna utvärdera effekterna av de fallförebyggande åtgärder som 
görs i kommunen. 
Vi förlitar oss idag på den statistik som sjukvården ger och kommunen har mycket 
begränsade data om hur det ser på särskilda boenden eller i hemmen. Exempelvis finns 
idag ingen kunskap om vart eller under vilka omständigheter som risken för fallolyckorna 
är som störst. Vi har heller ingen kunskap om vilka effekter de insatser som kommunen har 
idag ger (exempel balansskola, qigong och informationskampanjer). Socialdemokraterna 
menar att denna kunskap är väsentlig för att på ett bra sätt kunna förebygga fallolyckor 
framöver. 
Äldrenämnden ska göra sitt yttersta för att minska risken för fallolyckor bland äldre och vi 
socialdemokrater tycker att det är ledsamt att alliansen nu väljer att rösta ner denna 
motion.” 
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Statistiken är snårig i många delar, men onekligen är det så att vi vet att folk faller, inte 
minst i sthlms län, där alla kommuner utom två ligger sämre till relativt sätt. Region sthlm 
är överlag den region där man har allra flest fallskador.   
I Nacka är fallolyckor en prioriterad fråga som vi arbetar aktivt med. Och det ger resultat. 
Vi kan se att antalet fallskador minskar såväl bland gruppen 80+ där vi (enligt statistiken i 
Kolada) ligger sämre till, men även i åldersspannet 65–79 år, där vi idag har fjärde minsta 
fallskadorna som vårdats inom slutenvården i länet 2018. Nacka har under de senaste 10 
åren ett minskat antal höftfrakturer och ligger mycket bra till i jämförelse med andra 
kommuner.  
I Nacka har vi en slutenvårdsgeriatrik belägen i kommunen och ett gott samarbete med 
närakuten. Utifrån forskningen vet vi vad som är särskilt viktigt i arbetet med 
fallprevention, och det pågår en rad insatser inom de olika områdena. Dessa områden täcks 
in i äldrenämndens indikatorer för årets mål & budget. Fallolyckor finns även med i årets 
antagna kvalitetsplan. Ett fallförebyggande förhållningssätt är även kopplat till 
auktorisationsvillkor och granskningar av anordnare inom äldreomsorgen.  
Forskningen poängterar exempelvis vikten av hälsofrämjande aktiviteter, något som 
nämnden prioriterat ytterligare det senaste året. Samtidigt är vi Kristdemokrater övertygade 
om att vi inom ett antal områden behöver arbeta annorlunda, och den resan pågår. 
Kommunen har gjort en rad initiativ som varit framgångsrika för de personer som deltagit, 
men vi har nått för få. Vi står inför den preventiva paradoxen. För att ge avtryck på 
befolkningsnivå så är det bättre att många människor med låg eller måttlig risk ändrar sig 
lite, än att bara de med hög risk ändrar sig mycket. Men att ändra sin livsstil och bryta 
mönster är inte lätt, det vet de flesta som försökt. Vi behöver få ut insatserna där 
människorna är och genom de kanaler som finns. Det arbetet pågår just nu i 
Äldrenämnden där vi ser över hur vi bättre kan använda resurserna när det kommer till 
hälsoförebyggande arbete. Det blir för oss i Äldrenämnden något att bita i inför 
internbudgeten.  
Fallolyckor är en indikator i arbetet med Agenda 2030 vilket förpliktigar att även fler 
nämnder än Äldrenämnden kommer behöva arbeta mer aktivt med hur just de kan bidra 
till och påverka i detta avseende. Självklart går det inte etiskt att kritisera tanken på att ingen 
ska förolyckas eller skadas allvarligt. Som konstaterats är huvudmannaskapet delat med 
Regionen. Nacka kommun poängterar kontinuerligt vikten av detta arbete i de lokala 
samordningsgrupperna mellan kommunen och regionen.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att fallolyckor måste bli en prioriterad fråga i kommunens verksamhet. 
Fallolyckor har ofta stora konsekvenser för äldre personer. Att bli sängliggande eller få 
rörligheten påverkad antingen tillfälligt eller under lång tid riskerar att göra att den äldres 
hälsa på flera olika sätt påverkas negativt. Nacka har arbetat med att förebygga fallskador 
under många år men Nackalistan tycker det vore bra att ta ytterligare steg i riktning mot att 
minska dessa olyckor.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Antalet fallolyckor bland äldre sticker ut för Nacka kommuns vidkommande. Kommunen 
är en av de 25 kommuner i riket där fallskador bland äldre över 65 är som vanligast, trots 
att medelåldern i kommunen är låg och andelen äldre därmed är lägre än genomsnittet.            
Det är oacceptabelt. 
Nacka kommun bör som verksamhetsmål anta att varje år minska antalet fallskador i Nacka 
kommun, i absoluta tal. Ett av medlen bör vara att Nacka kommun ålägger alla anordnare 
av äldreomsorg att kartlägga och rapportera varje enskild händelse av fallskada inom 
verksamheten till Välfärd samhällsservice, och även på samma sätt företar sig detta själv. 
Detta ska syfta till att säker kunskap ska kunna läggas till grund för ett förebyggande arbete 
mot fallskador inom aktuell verksamhet, eller annan äldreomsorgsverksamhet.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Vi anser att detta är basalt inom äldreomsorgen och nollvision vid fallolyckor borde vara 
en självklarhet. Varför antalet fallolyckor är så högt borde utredas noggrant!” 
 
- - - - - 
 
 
  



 
59 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 508 KFKS 2020/70 

Motion – Återuppta kommunaliseringen av 
hemsjukvården 
Motion den 27 januari 2020 av Khashayar Farmanbar mfl (S) 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige bifaller motionens första och andra att-sats såtillvida att 
Nacka kommun är fortsatt positiv till en kommunalisering av hemsjukvården och 
att kommunen kommer kontakta Storsthlm och Region Stockholm för att föra en 
dialog i frågan. 

2. Kommunfullmäktige avslår motionens tredje att-sats om att fastställa ett specifikt 
datum för genomförande eftersom det är avhängigt de övriga kommunernas 
inställning. 

 
Motionen är med det färdigbehandlad. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun ställer sig bakom en kommunalisering av 
hemsjukvården, att kommunstyrelsen ges i uppdrag att lyfta frågan gentemot Storsthlm och 
Region Stockholm samt att Nacka kommuns ambition ska vara att kommunaliseringen, och 
den skatteväxling som är en följd av denna, ska vara genomförd senast den 1 januari 2022. 
Socialnämnden och äldrenämnden har berett ärendet utifrån respektive nämnds 
ansvarsområde. Båda nämnderna ställer sig positiva till första att-satsen i motionen, men 
föreslår att den andra och tredje att-satsen avslås. 
Stadsledningskontoret instämmer i socialnämndens och äldrenämndens förslag att bifalla 
den första att-satsen i motionen. Däremot bedömer stadsledningskontoret att även den 
andra att-satsen bör bifallas, då det utifrån medborgarperspektivet finns anledning att 
aktualisera frågan på nytt. Region Stockholm är den enda regionen i landet som fortfarande 
inte överlåtit ansvaret för hemsjukvården till kommunerna. Avseende den tredje att-satsen 
bedömer stadsledningskontoret att det är svårt att fastställa ett specifikt datum för när 
kommunaliseringen ska vara genomförd och föreslår därför att denna att-sats avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 31 augusti 2020, § 213 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik-och kanslienheten, daterad den 24 
juni 2020 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från socialnämnden den 16 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 17 juni 2020, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
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Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Lisa Rasmussen (V), bifall till 
motionen.  
 
Ninni Lindberg (MP) yrkade bifall till motionens första att-sats.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens första och andra att-sats.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på att-satserna i motionen var och en för sig. 
 
Motionens första att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens andra att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens tredje att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till förslaget i motionen och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan anser att en kommunalisering av hemsjukvården skulle vara bra. Effekterna 
skulle vara att kommuninnevånarna skulle få en mer sammanhållen vård och omsorg. En 
kommunalisering skulle även innebära förbättrade möjligheter till samverkan, främja 
gemensamma rutiner och arbetssätt, samt minska risken för att den enskilde ska hamna hos 
olika huvudmän. Vi förstår att Nacka ställt sig positiva till detta förslag tidigare och vi 
hoppas att andra kommuner i länet som nu bromsar utvecklingen ska tänka om.” 
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Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Miljöpartiet håller helt med Socialdemokraterna om kravet på att hemsjukvården ska 
kommunaliseras. Exakt vilket datum detta ska ske vill vi däremot överlåta till partierna i 
regionen diskutera och besluta om.” 
 
- - - - - 
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§ 509  KFKS 2020/561 

Motion – Språkkunskaper i äldreomsorgen 
Motion den 15 juni 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom det skulle innebära att 
anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög utsträckning. 

Ärendet 
Motionen föreslår att Nacka kommun ska ställa samma språkkrav på personal inom 
äldreomsorgen som Socialstyrelsen ställer på legitimationsyrken. Förslaget skulle innebära 
att utbildningskravet för undersköterskor i Nacka kommun skulle vara väsentligt högre än 
den utbildning som Socialstyrelsen och Skolverket förordar för undersköterskor. Få 
undersköterskor uppnår idag de krav som motionen anger. Äldreenhetens bedömning är 
att anordnarnas möjligheter att rekrytera personal skulle försvåras i mycket hög 
utsträckning. 
 
Det finns brister i kunskapen i svenska språket hos personal inom äldreomsorgen. 
Äldreenheten avser att arbeta för en kompetenshöjning inom området och regeringen 
föreslår i budgetpropositionen för 2021 en riktad satsning på yrkessvenska för 
äldreomsorgen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 360 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 25 november 2020, § 83 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 oktober 2020, reviderad 8 december 2020 
Bilaga Motion - Språkkunskaper i äldreomsorgen (SD) 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL) och Khashayar 
Farmanbar (S), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Esa Örmä (SD) yrkade bifall till motionen.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionen och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
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Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Vi Kristdemokrater driver frågan om språket aktivt då vi vet och förstår vikten av att som 
äldre kunna göra sig förstådd i kontakten med omsorgsgivarna. Det minskar risken för 
kvalitetsbrister och ökar tryggheten.  
Tjänsteskrivelsen redogör dock väl för orimligheten i motionärens förslag. Men 
konstaterandet att språkkunskaperna inom äldreomsorgen måste bli bättre instämmer vi 
Kristdemokrater helt i. För det finns brister i det svenska språket hos personal inom 
äldreomsorgen. Att det även i Nacka är ett påtagligt problem är inget vi blundar för. Detta 
var något som tydligt adresserades i den hemtjänstutredning som tillkom på 
Kristdemokraternas initiativ, "Hemtjänst 2.0".  
I dagsläget är det få som har missat den statliga satsningen ”Äldreomsorgslyftet”. Vi 
Kristdemokrater har poängterat vikten av att förstärka den satsningen ytterligare då det 
finns grupper som faller utanför möjligheten till det statliga stödet. Mer bör göras. I Nacka 
har vi därför tidigare i år, inom ramen för kompetensfonden, fattat beslut om att satsa 
ytterligare en miljon på ett lokalt språklyft. Responsen från anordnarna inom 
Äldreomsorgen på Nackas lokala språklyft har varit god.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Det är viktigt att de som jobbar inom äldreomsorgen har god kunskap i Svenska. Det 
gäller för övrigt inom de flesta yrken. Vi konstaterar att kravet på Svenska 3 innebär att de 
som studerar på vård- och omsorgsprogrammet inte skulle kunna söka jobbet. Det är helt 
orimligt. Att kunna språket är ett ansvar för den enskilde men också för arbetsgivaren. 
Ökade krav och möjligheter till utbildning i arbetet är således en nyckel. För att lyckas ska 
de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och kvalitativ service till våra äldre, 
istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Därför kräver vi socialdemokrater att 
kollektivavtal ska användas vid anställningar, något som sverigedemokraterna konsekvent 
motsätter sig. Det är också därför vi valde att öka resurserna inom äldreomsorgen istället 
för den skattesänkning som Sverigedemokraterna och de övriga högerpartierna i Nacka 
tvingade igenom.” 
 
Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan vill vidga perspektivet utöver det som motionen behandlar. Sverige är ett 
mångspråkigt land med svenska som riksspråk. Nackalistan bifaller tjänstehandlingens 
förslag till beslut men tycker att motionen väcker viktiga frågor som rör både de som har 
svenska som modersmål och de med huvudsakligen annan språktillhörighet. Det är en 
mänsklig rättighet att kunna göra sig förstådd och att förstå andra. Har man lärt sig ett 
annat språk i vuxen ålder kan det vara svårt att förstå och prata bra när man blir äldre om 
man t ex drabbas av demens. Det är därför viktigt att personalen har goda språkkunskaper i 
svenska, men det kan också vara en stor tillgång att ha andra språkkunskaper som gör att 
personalen kan kommunicera med äldre med samma språktillhörighet. Nackalistan ser 
positivt på kommunens satsning på att stärka äldreomsorgspersonalens språkkunskaper.” 
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Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna vill än en gång inskärpa vikten av motionens budskap, inte minst i 
Covid-19-tider med skarpa krav på god kommunikation inom äldreomsorgen, där det inte 
får förekomma några misstag eller missförstånd som beror på bristande språkkunskaper. 
Det finns också anledning att poängtera att krav på godkända språkkunskaper i 
äldreomsorgen är en trend över hela riket. Louise Erixon, sverigedemokratisk 
kommunstyrelseordförande i Sölvesborg, har uttalat bakgrunden enkelt och kärnfullt: 
”Äldreomsorgen ska inte vara ett integrationsprojekt.”. Hon citeras i stort sett ordagrant i 
sammanhanget av Anna-Lena Sörenson, ordförande för Socialdemokraterna i 
Östergötland, som kräver samma sak. Det är viktigt att Nacka inte hamnar efter i den här 
positiva utvecklingen.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”På gymnasiets vård- och omsorgsprogram är det "bara" obligatoriskt med Svenska 2. Om 
Sverigedemokraternas förslag om krav på Svenska 3 skulle gå igenom, kan inte ens de som 
genomgår vård- och omsorgsutbildningen anställas inom äldreomsorgen. Få 
undersköterskor som arbetar idag har läst Svenska 3 men klarar sitt arbete alldeles utmärkt. 
Självklart måste de som arbetar inom omsorgen behärska det svenska språket, men kraven 
måste ha en mer rimlig nivå.” 
 
- - - - - 
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§ 510 KFKS 2020/835 

Motion – Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen 
Motion den 14 september 2020 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna föreslår att en utredning genomförs för hur anordnare inom särskilt 
boende för äldre har fungerat under pandemin. Förslaget är även att privata anordnare 
inom särskilt boende och hemtjänst ska utredas på samma premisser. Äldreenhetens 
bedömning är att det redan pågår utredningar som motsvarar förslagen i motionen. Enligt 
beslut i kommunfullmäktige den 31 augusti ska kommunen låta genomföra en extern 
utvärdering av kommunens hantering av Coronapandemin. Denna utredning pågår och ska 
presenteras i samband med årsbokslutet för 2020. Utöver denna utredning granskar 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) både sjukvårdsansvarigas och boendenas 
hantering av pandemin. Äldreenheten har även låtit utföra en egen utredning av 
verksamheternas hantering av pandemin. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 28 
Protokollsutdrag från äldrenämnden den 16 december 2020, § 101 
Tjänsteskrivelse från äldreenheten daterad den 1 7 november 2020 
Bilaga - Motion - Utredning av covid-19 inom äldreomsorgen (SD) 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Esa Örmä (SD), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det bara fanns ett förslag till beslut – kommunstyrelsens – 
och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med förslaget. 
 
 
 



 
66 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Den övergripande bedömningen är att strategin att skydda de äldre har misslyckats. 
Varenda person som avlider till följd av detta hemska virus är en tragedi för den som 
mister sin livskamrat, förälder eller nära vän. Det är på äldreboenden runt om i landet som 
våra allra mest sköra befinner sig, och följaktligen där som det är svårast att överleva 
smittan.  
Efter Corona-kommissionens delrapport står det klart att det, utöver den stora allmänna 
smittspridningen, är strukturella brister som haft störst inverkan på antalet sjuka och 
avlidna inom äldreomsorgen. Åtskilliga utredningar har presenterats, och det kommer fler. 
Såväl för riket som för Nacka specifikt. Den lokala situationen i Nacka har presenterats 
kontinuerligt på övergripande nivå i kommunstyrelsen och mer i detalj i äldrenämnden 
avseende äldreomsorgen. Såväl muntliga presentationer som skriftliga analysrapporter 
kommer Äldrenämnden till del.  
En extern granskare är, som tjänsteskrivelsen nämner, IVO (Inspektionen för Vård och 
Omsorg). IVO:s slutsatser har ofta blivit mediala och rapporteras i generaliserande termer. 
Ett exempel är tillsynen avseende förutsättningar för att ge medicinsk vård och behandling 
till personer med covid-19. Rubriken på IVO:s egen hemsida är ”Förutsättningar för god 
vård och behandling på SÄBO saknas och leder till brister”, där vi för Nackas del fick 
beskedet att IVO valt att avsluta vårt ärende, då man inte heller i detta avseende såg skäl att 
gå vidare med vår kommun.  
Samtidigt måste vi lära av pandemin. Naturligtvis har vi sett brister även i Nacka och vi 
behöver därför se över de krav vi ställer på anordnarna. Utbildningsnivån inom 
hemtjänsten måste höjas och sjuksköterskenärvaron på våra särskilda boenden behöver öka 
ytterligare. Detta avser vi Kristdemokrater driva i stundande revidering av 
auktorisationsvillorken för anordnare inom äldreomsorgen.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”En av de tydligaste orsakerna som Corona-kommissionen fastslår är just arbetsvillkoren 
för de som jobbar i äldreomsorgen. Detta är helt och hållet ett kommunalt ansvar. Hög 
grad av dåliga arbetssituation med delade turer, deltids- och osäkra anställningar skapar 
större risk för smittspridning. Det är klart att när en person jobbar deltid på flera enheter 
ökar också smittspridningsrisken. Även personalen utbildnings och arbetssituation påverkar 
förstås. För att lyckas ska de anställda ses som värdefull resurs som ska ge god och 
kvalitativ service till våra äldre, istället för att ses som en lätt utbytbar komponent. Därför 
kräver vi socialdemokrater att kollektivavtal ska användas vid anställningar, något som 
sverigedemokraterna konsekvent motsätter sig. Det är också därför vi valde att öka 
resurserna inom socialtjänsten och till äldrenämnden istället för den skattesänkning som 
Sverigedemokraterna och de övriga högerpartierna i Nacka tvingade igenom.” 
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Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker det är bra att det pågår en extern utvärdering av kommunens 
hanterande av coronapandemin. Vi vill också påminna om vårt politikerinitiativ i 
äldrenämnden där vi listar en rad åtgärder som syftar till att förbättra äldreomsorgen.” 
 
Esa Örmä lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Sverigedemokraterna uppskattar bredden i de utredningar som äger rum för att undersöka 
denna kritiska fråga, och vill uttrycka sin uppskattning för responsen. Vi ser också fram 
emot att ta del av utredningsresultaten, som en del av vårt och andras arbete mot den 
pandemisituation som det ännu inte syns något slut på.” 
 
- - - - - 
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§ 511 KFKS 2020/1052 

Motion – Inrätta en kommunal hemtjänst 
Motion den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna från Vänsterpartiet yrkar att en kommunal hemtjänst inrättas och att den är 
”ickevals-alternativet”. 
 
Den samlade bedömningen är att det i nuläget inte finns förutsättningar för att driva en 
hemtjänst i egen regi med hög kvalitet och god ekonomi. Den 2 mars 2020 (§ 65) avslog 
kommunfullmäktige en motion med förslag att införa kommunal hemtjänst (KFKS 
2019/1086). Det ska vidare noteras att det inte är förenligt med Nackas styrprincip om 
konkurrensneutralitet att kommunal hemtjänst skulle införas som ”ickevals-alternativ” 
dvs. för det fall den enskilde kunden inte gör något aktivt val. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 97 
Tjänsteskrivelse från Välfärd samhällsservice, daterad den 18 februari 2021 
Bilaga 1 Motion - Inrätta en kommunal hemtjänst (V) 
 
- - - - - 
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§ 512 KFKS 2021/163 

Motion – Höj vårdkvaliteten och tryggheten för äldre 
Motion den 1 februari 2021 av Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar angående punkt ett och två i motionens förslag att alla 
medarbetare inom kommunens egen vård- och omsorgsverksamhet redan erbjuds 
heltidsarbete samt att delade turer enbart förekommer om medarbetarna så önskar. Vad 
gäller övriga anordnare ska det noteras att äldrenämnden genom villkor i kundval och 
ersättningsmodell ger incitament och förutsättningar för trygghet och vårdkvalité. I övrigt 
styr inte kommunen över anordnarnas personalplanering och detta ligger väl i linje med 
kommunens styrprinciper. 
 
Kommunfullmäktige noterar vidare att äldreomsorgslyftet infördes hösten 2020 samt att 
anordnarna granskas kontinuerligt under året på olika sätt. I och med detta pågår redan ett 
arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen tre och fyra i motionen. 
 
Motionen är därmed färdigbehandlad. 

Ärendet 
I en motion föreslår Khashayar Farmanbar m.fl. (S) att kommunen ska höja vårdkvaliteten 
och öka tryggheten för de äldre. Motionärerna har fyra förslag för att uppnå detta. De två 
första förslagen handlar om ökad personalkontinuitet genom att avskaffa delade turer och 
erbjuda heltidsanställningar. De andra förslagen är att införa äldreomsorgslyftet samt att 
granska anordnarna oftare än en gång per mandatperiod. 
Kommunstyrelsens verksamhetsutskott och äldrenämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sina ansvarsområden. 
Inom kommunens egen vård- och omsorgsverksamhet erbjuds heltidsarbete till alla 
medarbetare. Delade turer förekommer endast då medarbetarna själva önskar det. 
Äldreomsorgslyftet pågår sedan hösten 2020 och 43 medarbetare har i nuläget påbörjat 
eller slutfört sina utbildningar för att nå upp till gällande rekommendationer. Till hösten 
bedöms flertalet medarbetare ha studerat färdigt. Vad gäller granskning av anordnare sker 
det redan idag kontinuerligt under året på olika sätt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 267 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt nämndadministrativa enheten och juridik- 
och kanslistaben, daterad den 7 juni 2021 
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Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 1 juni 2021, § 37, 
inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från äldrenämnden den 26 maj 2021, § 50, inkl tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 

Yrkanden 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ninni Lindberg (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Lisa 
Rasmussen (V), bifall till motionen.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till motionens första, andra och fjärde att-sats.  

Beslutsgång 
Ordföranden ställde först proposition på motionens första, andra och fjärde att-sats 
gemensamt och därefter på tredje att-satsen för sig. 
 
Motionens första, andra och fjärde att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till förslaget i motionen och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens tredje att-sats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till förslaget i motionen och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Khashayar Farmanbar reserverade sig för Socialdemokraterna. 
 
Lisa Rasmussen reserverade sig för Vänsterpartiet. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Som arbetsgivare ska man regelbundet arbeta med förbättringar i arbetsmiljön och trygga 
arbetsvillkor. Inte bara för att man måste utan även för att det ger en effektivare 
verksamhet och friskare anställda. Vem blir långvarig om man inte är en attraktiv 
arbetsgivare inom ett yrke där det finns nationell enighet i att det råder kompetensbrist 
samtidigt som både omsorgstagare och vi som kommun ställer högre och högre krav på 
kvalitet? När de kommer till de privata anordnarna har vi, som tjänsteskrivelsen anger, 
genom kundvalet och ersättningsmodellen incitament och förutsättningar för trygghet och 
vårdkvalitet.  
Äldreomsorgslyftet är igång i Nacka sedan länge och vi följer deltagandet kontinuerligt i 
Äldrenämnden. Vi Kristdemokrater välkomnar initiativet och skjuter även till med 
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ytterligare kompetensutbildning (ex språklyftet) för de som inte av olika anledningar kan 
delta inom ramarna för hur det är uppbyggt.   
Det är främst anställda utan utbildning som har tidsbegränsade anställningar. Vi vill verka 
för att få upp kompetensnivån i en tid av kompetensbrist och det är inte orimligt att man 
som arbetsgivare inte vill heltidsanställda en person som inte når upp till Nacka kommuns 
krav på exempelvis utbildningsnivå. Vi ger möjlighet för fler att utbilda sig till det de ska 
arbeta med och därmed gör sig anställningsbara till heltid i en högre grad. Det finns ett 
säkerställt samband mellan yrkeskompetent personal och god kvalitet i vård och omsorg. Vi 
anser att vi, med omsorgstagarnas kvalitet i fokus, aktivt ska arbeta för att antalet 
heltidsanställda ska öka.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Motionen lyfter viktiga aspekter som skulle förbättra för personalen och även öka kvalitén 
för de boende. I svaret till motionen förklarar Äldrenämnden hur man arbetat med en 
kontinuitetsbonus inom hemtjänsten och på så sätt minskat antal olika personal som 
besöker en hemtjänstkund dagligen. Vi tycker att man skulle kunna vidareutveckla detta så 
att det går att tillämpa inom övrig äldreomsorg också. Kontinuitet - kunna träffa samma 
personal under dagen istället för flera olika - är oerhört värdefullt. Vi tycker att kommunens 
egen vård- och omsorgsverksamhet visar på ett väldigt bra exempel där erbjuds 
heltidsarbete till alla medarbetare. Delade turer förekommer endast då medarbetarna själva 
önskar det.” 
 
Ninni Lindberg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet. 
”Ja, till motionen i sin helhet. Det är ju självklart att delade turer ska vara ett val, inte ett 
tvång. Likaså borde alla som tillåts bedriva äldreomsorg i Nacka erbjuda sin personal 
heltidstjänst. Covid – 19 har tydligt visat oss värdet av vettiga anställningsförhållanden.” 
 
- - - - - 
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§ 513 KFKS 2020/330 

Motion – Bygg barnvänliga och ljusa gårdar 
Motion den 2 mars 2020 av Mikael Carlsson mfl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 27 februari 2020 av Mikael Carlsson, Lina Olsson 
och YuSie Rundkvist Chou (Nackalistan) föreslås att kommunen startar en process med 
workshops för att dokumentera synpunkter på bra stadsmiljö från barn och unga. Det 
föreslås även att resultatet arbetas in i planeringen för nya bostadsområden och att 
barnexperter ska involveras i planeringen av boendemiljöer samt att kvarteren bör byggas 
större med ljusa gårdar och med lägre byggnadshöjd för att skapa ljusa gårdar. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020. Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden har föreslagit att kommunfullmäktige noterar att det redan 
pågår arbeten inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. I 
varje projekt bedöms en lämplig gårdsyta och byggnadshöjder, vilka prövas inom 
planprocessen. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i planenhetens beskrivning av att barn 
och unga på olika sätt har getts möjlighet att bidra med synpunkter i planeringen i linje med 
intentionerna i motionen. Utformningen av bebyggelsen prövas inom planprocessen utifrån 
platsens lämplighet, avvägning mellan olika intressen och de kommunala målen. Att ett 
utvecklingsarbete pågår inom planenheten som syftar till att lyfta fram barnperspektivet i 
detaljplanearbetet i kombination med att en proaktiv översyn görs kring vilka pågående 
projekt som kan vara lämpliga för framtida dialoginsatser riktade till barn och unga är 
positivt. Enheten för strategisk stadsutveckling bedömer därför att det redan pågår arbeten 
inom kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 357 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 18 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Bygg barnvänliga och ljusa gårdar" daterad den 27 februari 2020 av 
Mikael Carlsson med flera (NL). 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 oktober 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 2 oktober 2020 
 
- - - - - 



 
73 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 514 KFKS 2020/202 

Motion – Ändrad inriktning på Nacka bygger stad 
Motion den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson mfl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 2 mars 2020 av Tomas Ottosson (V) föreslås att ett omtag av projektet 
"Nacka bygger stad" görs med inriktning att huvuddelen av alla bostäderna som byggs ska 
utgöras av hyresbostäder, att Nackas markpolitik ändras, att den tänkta byggnationen i 
Ryssbergen helt utgår och att nödvändiga infrastrukturprojekt inte bromsas mer än vad 
som direkt orsakas av tunnelbanans försening samt att utbyggnad av fotbollsplaner och 
andra idrottsytor ges företräde. 
 
Hur kommunen ska använda sitt markinnehav framgår av "Program för markanvändning 
med riktlinjer för markanvisnings- och exploateringsavtal". Enheten för strategisk 
stadsutveckling konstaterar att för att målet om en stadsutvecklingsekonomi i balans ska 
nås utgör intäkter från markförsäljningar en grundläggande förutsättning. Att göra större 
avsteg från principen om marknadsmässigt pris och nuvarande målsättningen kring 
hyresbostäder får direkta effekter på kommunens förutsättningar att uppnå målet. 
 
Ryssbergen är en del av centrala Nackas utveckling och ingår i genomförandeplanen för 
Nacka stad. Det finns politiska beslut om pågående detaljplanering av Ryssbergen och 
detaljplanen var på samråd sommaren 2018. Förskjutningen i tidplanen av tunnelbanans 
utbyggnad får konsekvenser för genomförandet av vissa projekt. Vad gäller 
trafikinfrastruktur påverkas den framtida bussterminalen som är beroende av tunnelbanans 
driftstart. Utbyggnaden av teknisk infrastruktur görs i takt med stadsutvecklingen på västra 
Sicklaön.  
 
I utvecklingen av territoriet, inklusive utbyggnaden av fotbollsplaner och andra idrottsytor, 
måste en rad avvägningar göras för att säkra en utveckling i linje med kommunens 
övergripande mål. Om utbyggnad av fotbollsplaner och andra idrottsytor ges företräde 
påverkas möjligheten att uppnå andra kommunala mål. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 26 oktober 2020, § 268 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 14 september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
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§ 515 KFKS 2020/453 

Motion – Planering av förskoleenheter i Nacka 
Motion den 18 maj 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen utreder hur det i stadsplaneringen går att skapa 
mindre förskoleenheter i Nacka. 
 
Motionen behandlades i utbildningsnämnden den 5 november 2020 UBN 2020/94. 
Nämnden beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen eftersom det idag 
finns väl fungerande kriterier för att finna bästa placering och lämpligaste storlek på nya 
förskolor i Nacka kommun. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling instämmer i utbildningsenhetens utredning och 
bedömning. Enheten bedömer även att det löpande pågår arbete med planeringen av 
förskoleenheter och att det finns ett bra arbetssätt för att nå bra och välavvägda lösningar. 
Mot bakgrund av att det finns väl fungerande arbetssätt och rutiner som ligger till grund för 
planeringen av förskoleenheter i Nacka kommun föreslås att kommunfullmäktige avslår 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 27 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motionen - Planering av förskoleenheter i Nacka stad 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse Utbildningsenheten 
Bilaga 3 Protokoll från Utbildningsnämnden 5 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 516 KFKS 2020/454 

Motion – Svalare stadsmiljö 
Motion den 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Aktuell motion ställdes till kommunfullmäktige den 18 maj 2020. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott remitterade den vidare till miljö- och stadsbyggnadsnämnden, natur- och 
trafiknämnden samt kommunstyrelsen. Ärendet behandlades den 10 november 2020 av 
NTN (§192) och av MSN den 18 november 2020 (§271). 
I motionen föreslås fyra insatser för att minska effekterna av extrem sommarvärme. 
Åtgärderna som föreslås är att öka antalet planteringar av lövträd, att på nya tak anlägga 
odlingar och att undvika mörka tak och byggnadsmaterial samt att använda grå asfalt och 
gatsten istället för svart asfalt på lämpliga platser på vägar och parkeringsplatser. 
Arbete med åtgärder för att minska effekten av förväntade klimatförändringar är en viktig 
del i den fysiska planeringen. Det finns flera styrande dokument i kommunen med 
koppling till arbetet med klimat- och hållbarhetsfrågor och det pågår ett arbete med en 
klimat- och sårbarhetsanalys som utgör ett första steg i arbetet med att ta fram en 
klimatanpassningsplan för kommunen. Mot bakgrund av nämndernas redogörelse för sitt 
arbete instämmer enheten för strategisk stadsutveckling i att det redan pågår arbeten inom 
kommunen som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen där så är möjligt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 358 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 24 november 2020 
Bilaga 1 Motion "Svalare stadsmiljö" daterad 18 maj 2020 av Ninni Lindberg och 
Lisskulla Zayane (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 november 
2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden från planenheten, daterad 
den 30 oktober 2020 
 
- - - - - 
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§ 517 KFKS 2020/554 

Motion – Skapa ny byggyta på hårdgjord mark genom 
överdäckning 
Motion den 15 juni 2020 av Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunen tar fram förslag på möjliga platser att överdäcka. 
Överdäckning av väg- och spårområden för att möjliggöra exempelvis bostäder och 
arbetsplatser har flera nyttar, men innebär samtidigt stora investeringar och hantering av 
omfattande och komplexa frågeställningar samt flera inblandade aktörer. 
 
Kommunens inriktning är att alla projekt ska bära sina egna kostnader. De förväntade 
intäkter som kan fås av tillskapandet av byggrätter måste alltså täcka kostnaderna för 
överdäckningskonstruktionen och övriga kostnader. 
 
Det är framförallt kommunens ekonomi som påverkar möjligheten att initiera ytterligare 
kostnadsdrivande projekt som fler överdäckningar sannolikt skulle innebära. En 
stadsutvecklingsekonomi i balans har definierats som att inkomsterna ska vara minst lika 
stora som utgifterna under åren 2014-2030. För att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i 
balans krävs ett aktivt arbete för att säkra att inkomster och utgifter taktar med varandra. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 301 
Tjänsteskrivelse från planenheten och enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 28 
september 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 518 KFKS 2020/556  

Motion – Tillsätt en kommission för att utvärdera mål, 
styrning och planering av Nacka bygger stad 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen den 15 juni 2020 av Mikael Carlson, Lina Olsson och YuSie Rundkvist Chou 
(NL) föreslås att tillsätta en oberoende kommission för att utvärdera mål, styrning och 
planering av Nacka bygger stad. Kommissionen föreslås utvärdera hur Nacka bygger stad 
kom till och hur styrning och planering av stadsutvecklingsprocessen har bedrivits. Enligt 
förslaget ska kommissionen starta hösten 2020 och avslutas våren 2022. 
 
I stadstutvecklingsprocessen bedrivs arbetet genom sedvanlig politisk hantering i 
kommunfullmäktige, kommunstyrelse och i nämnder där samtliga politiska partier är 
delaktiga. Mål- och budgethantering samt verkställighet står under tillsyn av såväl 
lekmannarevisorer som externa revisorer. 
 
Stadsledningskontorets bedömning är därmed att det inte föreligger skäl för att inrätta en 
särskild kommission för att utvärdera mål, styrning och planering av Nacka bygger stad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 30 november 2020, § 302 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontorets stab daterad den 9 oktober 2020 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 519 KFKS 2020/834 

Motion – Bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Motion den 14 september 2020 av Christina Ståldal mfl (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna efterlyser ett arbetssätt i planarbetet som tidigt identifierar ett områdes 
karaktär och genom en framtagen vision låter invånare i Nackas områden vara med från 
start. Vidare föreslås i motionen att planeringen tar ett helhetsgrepp för området som utgår 
från områdets bebyggelsekaraktär men också från trafikens påverkan vid en förändring av 
ett område. I motionen föreslås också att planer och dokument ska genomgå en 
kvalitetsgranskning innan de skickas till allmänheten. 
 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 § 301. 
Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att planenhetens arbetssätt 
redan uppfyller intentionerna bakom delar av förslagen i motionen och att andra delar ingår 
i enhetens fortlöpande utvecklingsarbete. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling konstaterar att planeringen i Nacka utgår från 
översiktsplanen och de kommunala övergripande målen, vilka i hög grad styr mot 
intentionerna i motionen. Enheten anser därför att kommunens styrdokument och 
arbetssätten inom stadsutvecklingsprocessen uppfyller intentionerna i motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 26 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 15 januari 2021 
Bilaga 1 Motion bevara Nackas bebyggelsekaraktär 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 9 december 2020 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från planenheten, daterad den 20 november 2020 
 
- - - - - 
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§ 520 KFKS 2020/1050 

Motion – Inrätta bemannad parklek i Braxenparken och 
utred vidare behov av bemannade parklekar i 
kommunen 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 16 november 2020 från Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
som föreslår att kommunen inrättar en bemannad parklek i Braxenparken och att vidare 
behov av parklekar i kommunen utreds. Enligt förslaget skulle en bemannad parklek i 
Braxenparken kunna fånga upp och aktivt arbeta med barn i åldern 7 till 12 år. Parkleken 
skulle vara avgiftsfri och vända sig till de barn som inte deltar i organiserade 
fritidsaktiviteter genom att ge dessa barn en plats att gå till efter skolan på vardagar. 
 
Fritidsnämnden samt natur- och trafiknämnden har berett motionen och lämnat 
synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Då flera barn i åldersgruppen 6 – 9 år är inskrivna 
i förskola eller fritidshem bedömer fritidsnämnden att deras behov av ytterligare 
verksamhet är begränsat. Barn i åldern 10 – 12 år har också möjlighet att delta i 
fritidsklubbsverksamhet och för ungdomar finns fritidsgårdsverksamhet, vilken även 
arrangerar kostnadsfri verksamhet på skollov för åldersgruppen 10 – 17 år. Fritidsgården 
flyttar i höst till Victor Rydbergs skola, för att bedriva verksamhet närmare barn och 
ungdomar. Utöver det erbjuds olika kultur och idrottsaktiviteter i Fisksätra, som är gratis 
att delta i. I Fisksätra erbjuds även kostnadsfria valmöjligheter till egen motion med flera 
lekplatser och ytor för spontana motionstillfällen, fyra konstgräsplaner, en multiyta för 
bland annat basket, bandy och volleyboll samt ett utegym. 
 
Natur och trafiknämnden har behandlat motionen utifrån behovet av utrustning som kan 
stimulera den efterfrågade åldersgruppen 7 till 12 år och i det fallet är Braxenparken 
olämplig då den vänder sig till yngre åldrar. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 295 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten offentlig utemiljö, daterad den 1 
september 2021 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 juni 2021 § 71 (FRN 2020/140) 
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Bilaga 3 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 8 juni 2021 § 102 (NTN 
2020/304) 
 
- - - - - 
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§ 521 KFKS 2021/369 

Motion – Vindkraftverk i Nacka 
Motion den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Fredrik Holmqvist med flera (V) föreslås att kommunen gör en 
översiktlig landskapsanalys för att se var det finns förutsättningar för vindkraft i Nacka 
kommun och att analysen införlivas i gällande översiktsplan. Motionen har beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott och därefter av kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott. 
Vindkraft utgör en av flera förnybara energikällor och är viktig ur det perspektivet. 
Däremot kan konstateras att en större vindkraftverksutbyggnad inte är möjlig i kommunen, 
bland annat med hänsyn till rekreation, riksintressen, skyddsavstånd till bebyggelse, 
bullerstörningar samt växt- och djurliv. Det föreslås därmed att kommunfullmäktige 
noterar att en större vindkraftverksutbyggnad i kommunen inte bedöms som möjlig då 
lämpliga områden saknas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 293 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 24 augusti 2021 
Bilaga 1 Motion ställd den 15 mars 2021 av Fredrik Holmqvist m.fl. (V) ang. vindkraftverk 
i Nacka 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse och protokollsutdrag från KSMU 2021-08-17 § 27 
 
- - - - - 
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§ 522 KFKS 2020/558 

Motion – Utveckla Järlahöjdens idrottskluster utifrån 
idrottens behov 
Motion den 15 juni 2020 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige beslutar att göra en noggrann 
lokaliseringsanalys av befolkningsutvecklingen på Sicklaön och speciellt de centrala delarna 
och utifrån en sådan analys prioritera idrottens behov av planer och anläggningar på 
Järlahöjden nära barn och ungdomar. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 och nämnden beslutade att 
föreslå att kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen i motionen samt att motionen därmed är färdigbehandlad. 
Det pågår ett fortlöpande arbete för att säkra goda förutsättningar för idrottsutövande i 
kommunen i takt med befolkningsutvecklingen. Att endast prioritera idrottens behov av 
planer och anläggningar på Järlahöjden, såsom föreslås i motionsförslaget, bedöms inte leda 
till den blandade och hållbara stadsdel som eftersträvas i enlighet med tidigare fattade 
beslut angående stadsutvecklingen i Centrala Nacka. 
Konsekvenserna av motionsförslaget är sannolikt att färre bostäder skulle kunna uppföras 
inom Järlahöjden och därmed erhålls mindre intäkter från markförsäljning eller upplåtelse 
av mark, något som påverkar stadsutvecklingsekonomin negativt och dess möjlighet att 
vara i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 90 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 
Bilaga 1 Motionen 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 523  KFKS 2020/557 

Motion – Bygg inte bostäder på Järlahöjdens idrottsytor 
Motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion den 15 juni 2020 från Mikael Carlsson m.fl. (NL) föreslås att Järlahöjden inte ska 
bebyggas med bostadshus som innebär att idrottsytor eller idrottshallar rivs och att 
möjligheter för kommande idrottsytor där begränsas. 
Inom stadsutvecklingsprocessen pågår ett arbete på Järlahöjden som grundar sig på tidigare 
fattade beslut och som ska resultera i en långsiktigt hållbar markanvändning. Ett beslut i 
enlighet med förslaget i motionen bedöms inte leda till den blandade och hållbara stadsdel 
som eftersträvas. Färre bostäder på kommunal mark innebär uteblivna intäkter från 
markförsäljning eller upplåtelse av mark, vilket i sin tur påverkar möjligheterna att göra 
andra nödvändiga investeringar. Motionsförslaget bedöms i hög grad innebära negativ 
påverkan på förutsättningarna att uppnå en stadsutvecklingsekonomi i balans. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 91 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 16 februari 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 524 KFKS 2020/455 

Motion – Nacka idrottscampus 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna yrkar på att utreda möjligheterna för att Järlahöjden ska inkludera 2 ishallar 
som kan placeras bredvid varandra, 50 metersbassäng, idrottshall samt tre 11-spelarplaner. 
 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 16 december 2020 och nämnden beslutade att: 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen samt noterar att det pågår ett fortsatt 
planeringsarbete inom exploateringsprojektet Järlahöjden. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer fritidsnämndens beslut och kan konstatera 
att det pågår ett arbete på Järlahöjden utifrån tidigare fattade beslut, vilka bland annat pekar 
på att pröva möjligheten att inrymma två 11-spelarplaner och en 7-spelarplan. Jämte 
idrottens behov av planer och anläggningar måste även andra angelägna behov vägas in 
såsom förskola, skola, gymnasium, bostäder, verksamheter, parker och grönområden. Det 
kommer även fortsättningsvis att finnas idrottsanläggningar i anslutning till skolor och 
möjlighet till utomhusspel av fotboll på Järlahöjden. Exakt i vilken omfattning kommer 
klargöras i och med pågående utredningsarbete inom stadsutvecklingsprocessen. 
 
Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att motionens förslag 
avslås med en notering om att det pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som del av 
en blandad stadsbebyggelse på Järlahöjden. 
 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 92 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 8 mars 2021 
Bilaga 1 Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten med flera (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 16 december 2020 (§ 98) inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 525 KFKS 2020/456 

Motion – ldrottssatsningar Sicklavallen 
Motion den 18 maj 2020 av Ella Tegsten mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun utreder möjligheterna kring genomförandet av 
idrottssatsningar på Sicklavaallen enligt förslaget att omfatta en 11-spelarplan, två 
idrottshallar av handbollsmått samt möjlighet att förlägga en 7 -spelarplan på taket. 
Motionen behandlades i fritidsnämnden den 14 oktober 2020 som beslutade föreslå att det 
noteras att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen. I linje med fritidsnämndens beslut är enheten för strategisk stadsutvecklings 
samlade bedömning att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som 
hanteras inom ramen för stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att 
anlägga fotbollsplaner i Källtorp. Därför föreslår enheten att kommunfullmäktige noterar 
att det redan pågår ett arbete avseende idrottsanläggningar som hanteras inom ramen för 
stadsbyggnadsprojektet Sydvästra Plania samt i arbetet med att anlägga fotbollsplaner i 
Källtorp. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 21 december 2020, § 359 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 10 november 2020 
Bilaga 1 Motion från Socialdemokraterna av Ella Tegsten med flera, den 18 maj 2020 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 14 oktober 2020 inklusive 
tjänsteskrivelse 
 
- - - - -  
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§ 526 KFKS 2021/166 

Motion – Asllani-kontraktet för idrottsföreningar 
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären yrkar att fritidsnämnden får i uppdrag att inkorporera Asllani-kontraktet i 
satsningen Utmärkt förening, och att utmärkelsen som hör till satsningen också ska bygga 
på Asllani-kontraktets fem punkter, utöver de villkor som redan finns. 
Mot bakgrund av att fyra av fem punkter i Asllani-kontraktet redan finns med i 
fritidsnämndens beslutade riktlinjer om att bli en bidragsberättigad förening eller ingår i 
arbetet Utmärkt förening samt att den kvarstående punkten inte är aktuell inom 
fritidsnämndens ansvarsområde noterar fritidsnämnden att det redan pågår ett arbete som 
uppfyller intentionerna bakom förslaget i motionen. 
Motionen har behandlats i fritidsnämnden som beslutade föreslå kommunfullmäktige att 
notera att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslaget i 
motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 268 
Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 56 (FRN 2021/28) 
Bilaga Tjänsteskrivelse från kultur- och fritidsenheten, daterad den 7 maj 2021 
Bilaga Motion - Asllani-kontraktet för idrottsföreningar (SD) 
 
- - - - - 
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§ 527 KFKS 2020/833 

Motion – Strategi för kommunens laddinfrastruktur 
Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer mfl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motionen föreslås att Nacka kommun tar fram en strategi för kommunens 
laddinfrastruktur. Motionen behandlades i natur- och trafiknämnden den 10 november 
2020 § 190. Nämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att det 
pågående 
samarbetet med Nacka Energi AB tillsammans med förslaget i mål och budget 2021-2023 
om att utreda förutsättningarna för laddstolpar och ta fram en plan för hur en utbyggnad 
ska kunna gå till, uppfyller intentionerna i motionen. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
Enheten för strategisk stadsutveckling stödjer natur- och trafiknämndens beslut och 
bedömer vidare att det finns goda möjligheter att öka andelen laddinfrastruktur i Nacka 
kommun - på allmän plats, i samband med nytillkommen bebyggelse och enligt den 
utredning som kommunstyrelsen givits i uppdrag att genomföra för kommunens egna 
fastigheter. Mot bakgrund av detta föreslår enheten för strategisk stadsutveckling att 
motionens förslag avslås med en notering att det pågår arbete för laddinfrastruktur inom 
kommunen samt tillsammans med Nacka Energi AB. Sammantaget bedöms detta uppfylla 
intentionerna i motionen. Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för 
kommunen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 22 februari 2021, § 29 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling, daterad den 11 januari 2021 
Bilaga 1 Motion den 14 september 2020 av Martin Hellströmer, m. fl. (S) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 10 november 2020 (§ 190) 
inklusive trafikenhetens tjänsteskrivelse 
 
- - - - - 
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§ 528 KFKS 2020/946 

Motion – Fossilfri fordonsflotta senast 2030  
Motion den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 12 oktober 2020 av Carl-Magnus Grenninger m.fl. (S) som föreslår 
att kommunen ställer om sin fordonsflotta till att bli fossilfri till 2030. För att kunna nå en 
fossilfri fordonsflotta till 2030 föreslår motionärerna även att kommunen ställer krav i 
kommande upphandlingar att fossilfritt bränsle ska användas i personbilar som används i 
den kommunalt finansierade verksamheten. 
 
Natur- och trafiknämnden samt kommunstyrelsens miljöutskott har berett motionen och 
lämnat synpunkter utifrån sina ansvarsområden. Nämnden och utskottet redovisar exempel 
på vad som görs för att nå målet om en fossilfri fordonsflotta redan 2025. De redovisar 
också vilka svårigheter som finns utifrån kostnader och utveckling av fossilfria fordonsslag. 
 
Motionens förslag går i linje med verksamheternas mål och utveckling. I kommunens mål 
och budget är en av de politiska inriktningarna en miljösmart kommun. Den politiska 
inriktningen fungerar som ett riktmärke för kommunens samlade klimatarbete vilket styr 
den kommunala organisationens och de kommunägda bolagens verksamhet. Ett av målen 
under ”miljösmart kommun” är ett helt fossilfritt samhälle. För kommunen innebär det 
bland annat att kommunens fordon i möjligaste mån ska vara el- eller hybridbilar. I den 
senaste revideringen av miljöprogrammet beslutades ett mål om att 100 procent av 
kommunens fordon, med vissa undantag, ska kunna drivas med förnybart bränsle redan till 
2025. Möjligheterna att realisera en fossilfri fordonsflotta beror samtidigt på hur den 
tekniska utvecklingen fortskrider. Vad gäller vissa av kommunens fordon, såsom 
arbetsmaskiner och specialfordon, är marknaden begränsad och det finns idag få fordon 
som drivs med andra drivmedel än fossila. Här kan dock noteras att Nacka har gått med i 
projektet Fossilfritt 2030, där flera kommuner och regioner samverkar i syfte att driva 
utvecklingen och tillverkningen av arbetsmaskiner för minskat koldioxidutsläpp. 
 
I förslag till beslut från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten föreslogs att 
kommunfullmäktige noterar att det finns mål i miljöprogrammet som styr mot en fossilfri 
fordonsflotta och att det redan pågår ett arbete som ligger i linje med förslagen i motionen. 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 1 juni 2021 att föreslå 
följande; att kommunfullmäktige noterar att Majoritetsprogrammet från hösten 2018 anger 
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att Nacka helt ska fasa ut fossilenergi från egen verksamhet och att kommunens fordon i 
möjligaste mån ska vara el- eller hybridbildar samt att det finns mål i miljöprogrammet som 
styr mot fossilfri fordonsflotta. Därmed kan konstateras att det redan pågår ett arbete som 
ligger i linje med förslagen i motionen. Motionen är därmed färdigbehandlad. ” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 216 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 6 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 23 mars 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 529 KFKS 2020/948 

Motion – Solceller på kommunala fastigheter 
Motion den 12 oktober 2020 av Sidney Holm m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Ärendet har behandlats såväl i kommunstyrelsens miljöutskott som kommunstyrelsens 
stadsutvecklingsutskott den 23 februari 2021. År 2017 beslutade kommunfullmäktige att 
det skulle byggas solenergi-anläggningar på de platser där det är ekonomiskt lönsamt ur ett 
livscykelperspektiv. Inventering av kommunägda byggnader har genomförts och ett flertal 
solcellsanläggningar är installerats under åren. Det pågår samtidigt installation på 
nybyggnationer samt planeras för ytterligare installationer i närtid. I Mål och budget för 
2021-2023 har kommunstyrelsen fått i särskilt uppdrag att utreda förutsättningarna för 
solceller och laddstolpar på flera av kommunens fastigheter. Kommunstyrelsen ska 
återkomma med en plan för hur en utbyggnad ska kunna gå till och ekonomin för detta. 
Arbetet med inventering av möjliga platser samt montering av solcellsanläggningar kommer 
därmed att fortsätta under 2021 i ett ökat tempo. Utöver detta kommer även identifiering 
av platser för laddstolpar på kvartersmark genomföras i under första halvan av 2021. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 94 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och enheten för fastighetsförvaltning, daterad 
den 24 februari 2021 
Bilaga 1 Motion från Sidney Holm m.fl. (MP) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 23 februari 2021, § 4 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 23 februari 
2021, § 36) 
 
- - - - - 
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§ 530 KFKS 2020/1053 

Motion – Köttfri måndag i Nacka 
Motion den 16 november 2021 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Förslagen i motionen syftar till att minska andelen rött kött och processade charkvaror i 
kommunens skolor, förskolor och äldreomsorg genom att införa en vegetarisk dag i 
veckan. Motionen föreslår även att kommunen genom samarbete med lokala 
folkrörelseorganisationer och företag sprider information om varför man bör minska sin 
kött- och mejerikonsumtion. Kommunstyrelsens verksamhetsutskott beredde ärendet på 
sammanträdet den 16 mars 2021. Utskottet beslutade att föreslå att kommunfullmäktige att 
avslå motionen och noterar att arbete pågår med att minska köttkonsumtionen och matens 
klimatpåverkan i kommunens verksamheter samt att information och kunskap ges kring en 
hållbar utveckling. Utformningen av det arbetet sker dock på olika sätt för att bäst passa 
verksamheten. 
 
Miljöenheten stödjer kommunstyrelsens verksamhetsutskotts beslut. För motionens andra 
attsats bedömer miljöenheten att det finns flera fördelar med att samverka med företag och 
folkrörelseorganisationer för att sprida information och kunskap om livsmedlens negativa 
klimatpåverkan. Dock kan frågan avseende kött- och mejerikonsumtionen i många fall vara 
en känslig fråga och det finns en otydlighet om det är en kommunal uppgift att informera 
människor om vad de bör äta eller inte. Dels finns det motstridiga uppgifter och miljömål 
såsom behovet av öppna landskap som måste betas och dels är det en hälsofråga för varje 
enskild människa hur mycket och vilka proteiner och näringsämnen som de behöver få i 
sig. Detta är ett ställningstagande som behöver göras hos varje enskild individ. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 158 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 10 mars 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 531 KFKS 2020/1045 

Motion – Inför en koldioxidbudget i Nacka 
Motion den 16 november 2020 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I en motion väckt av Espen Bjordal m.fl. (S) i Nacka föreslås det att kommunen tar fram 
en koldioxidbudget och offentliggör utvecklingen av densamma. 
Kommunstyrelsen beslutade den 10 maj 2021 att Nacka kommun ska upphandla en tjänst 
för framtagande av en koldioxidbudget för kommunen (KFKS 2021/394). Därmed kan 
motionärernas förslag om att kommunen tar fram en koldioxidbudget och offentliggör 
utvecklingen av densamma anses som uppfyllt. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 221 
Tjänsteskrivelse från miljöenheten daterad den 6 maj 2021 
Bilaga 1 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 532 KFKS 2020/1183 

Motion – Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Motion den 14 december 2020 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
I motion till kommunfullmäktige den 14 december 2020 av Christina Ståldal med flera 
(NL) föreslås att kommunen ska utarbeta ett underlag för bedömning och marknadsföring 
av graden av klimatanpassning för de byggherrar som så önskar samt marknadsföra det 
offentligt för att underlätta för bostadsspekulanterna att göra aktiva val. 
Motionen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021 (§ 97). Miljö- 
och stadsbyggnadsnämnden beslutade att föreslå att kommunfullmäktige noterar att 
intentionerna i motionen uppfylls utifrån den beslutade strategin för miljö- och 
klimatambitioner samt noterar att det frivilliga certifieringssystemet som flertalet byggherrar 
använder sig av, ligger i linje med vad motionärerna efterfrågar. Ärendet har även beretts av 
kommunstyrelsens miljöutskott som den 20 april 2021 (§ 14) fattade motsvarande beslut 
som miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 6 september 2021, § 266 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling daterad den 4 juni 2021 
Bilaga 1 Motion Miljödeklarera byggande av flerfamiljehus 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 21 april 2021, §14 
Bilaga 3 Tjänsteskrivelse från miljöenheten MSN, daterad den 17 mars 2021 
Bilaga 4 Protokollsutdrag från kommunstyrelsens miljöutskott den 20 april 2021, §97 
Bilaga 5 Tjänsteskrivelse från miljöenheten KSMU daterad den 16 april 2021 
 
- - - - - 
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§ 533 KFKS 2020/559 

Motion – Förläng möjligheten för fortsatt boende för 
nyanlända 
Motion den 15 juni 2020 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionären föreslår att det genomförs en utredning av hur Nacka kommun kan möjliggöra 
för fortsatt boende för anvisade nyanlända efter två år. Motionären anser att en förlängning 
av boende i kommunens genomgångsbostäder förbättrar integrationen och är positivt för 
barnen eftersom föräldrarna blir lugnare och barnen slipper byta skola eller förskola. 
Motionären menar att det är resursslöseri när så många tvingas flytta från Nacka kommun 
efter de två åren och att kommunen genom att förlänga tiden i genomgångsbostad skulle 
öka möjligheterna för nyanlända att etablera sig på bostadsmarknaden i kommunen. 
Motionären menar också att kommunen har lediga bostäder på grund av att 
flyktingmottagandet minskat under senare år. 
Arbets- och företagsnämnden behandlade ärendet på sitt sammanträde den 10 februari 
2021 och beslutade att föreslå kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 29 mars 2021, § 93 
Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 10 februari 2021 (§ 4) 
Tjänsteskrivelse till arbets-och företagsnämnden från etableringsenheten, daterad den 25 
januari 2021 
Bilaga Motion - Förläng möjligheten för fortsatt boende för nyanlända (S) 
 
- - - - - 
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§ 534 KFKS 2020/1055 

Motion – Kommunövergripande plan för att motverka 
hemlöshet  
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Av den hemlöshetskartläggning som genomfördes 2019 framgår att det fanns 507 personer 
i hemlöshet i Nacka. Utifrån kartläggningen föreslår representanter från Vänsterpartiet i sin 
motion att Nacka kommun upprättar en kommunal övergripande handlingsplan för att 
motverka hemlöshet i kommunen. 
 
Ärendet har remitterats till socialnämnden samt arbets- och företagsnämnden och har 
beretts utifrån respektive nämnds ansvarsområde. Av nämndernas utredningar framgår att 
den gemensamma bedömningen är att det inte finns behov av en kommunövergripande 
handlingsplan för att motverka hemlöshet. En kommun har inte någon allmän skyldighet 
att ordna bostad åt invånarna, men kommunen har det yttersta ansvaret för att de som bor 
och vistas i kommunen får det stöd och den hjälp som de behöver samt att 
kommuninvånarna tillförsäkras en skälig levnadsnivå. Kommunen erbjuder därför bland 
annat stödinsatser till personer med särskilda svårigheter som saknar egen bostad samt 
bedriver ett arbete för att motverka hemlöshet till alla invånare. Med hänvisning till att det 
redan pågår ett aktivt arbete i kommunen för att motverka hemlöshet är den samlade 
bedömningen att förslagen i motionen bör avslås. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 218 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och omsorgsenheten, daterad den 7 april 2021 
Bilaga 1 Motion - Kommunövergripande plan för att motverka hemlöshet, den 16 
november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 27 april, 2021, § 42 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från arbets- och företagsnämnden den 28 april, 2021, § 20 
 
- - - - - 
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§ 535 KFKS 2020/1048 

Motion – Förnya alkoholpolitiska programmet 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att det införs riktlinjer i det alkoholpolitiska programmet som 
tydliggör när kommunen inte ska servera eller bekosta alkohol för anställda eller andra 
gäster i arbetsrelaterade sammanhang. Motionärerna föreslår vidare att det införs riktlinjer i 
det alkoholpolitiska programmet för när det inte får serveras alkohol i kommunens egna 
lokaler. Stadsledningskontorets bedömning är att det inte är motiverat att förnya det 
alkoholpolitiska programmet. Nacka kommun har redan en restriktiv hållning till 
alkoholservering vid intern och extern representation. Policyn för mutor, jäv, 
representation och bisysslor beskriver det förhållningssätt som gäller i kommunen i 
samband med intern representation. En begränsning av servering av alkohol i kommunens 
egna lokaler kan få ej önskvärda konsekvenser inom olika områden, såsom att bland annat 
lokaler som idag används för festsammanhang kommer få svårigheter att bedriva sin 
verksamhet och evenemang kan komma att påverkas. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 10 maj 2021, § 157 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret, daterad den 14 april 2021 
Bilaga 1 Policy för mutor, jäv, representation och bisysslor 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från socialnämnden den 30 mars 2021 (SOCN 2020/359) 
Bilaga 3 Motionen från Vänsterpartiet 
 
- - - - - 
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§ 536 KFKS 2020/1051 

Motion – Inventera vilka föreningar och organisationer 
inom kommunen som tar emot och erbjuder stöd till 
personer med funktionsvariationer 
Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår kommunen att göra en inventering för att fastställa vilka av 
kommunens föreningar och organisationer som är utformade för att kunna ta emot och 
erbjuda stöd till personer med funktionsvariationer. 
 
Ärendet har beretts i fritidsnämnden och kulturnämnden. Beslutsunderlaget till respektive 
nämnd innehåller en redogörelse som belyser vilka föreningar och organisationer som idag 
tar emot stöd och/eller bedriver verksamhet för målgruppen, samt på vilka andra sätt de 
båda nämnderna arbetar med att stötta verksamheter för målgruppen. Fritidsnämnden och 
kulturnämnden stöttar på olika sätt, både ekonomiskt och genom särskilda uppdrag, 
föreningar och organisationer som erbjuder verksamhet för personer med 
funktionsnedsättning samt att samarbeten såväl inom kommunen som i regionen ger 
målgruppen ett brett utbud inom både kultur- och inom fritidsområdet. 
 
I detta ärende presenteras den samlade bedömningen av stadsledningskontoret. Mot 
bakgrund av vad som presenterats i nämnderna kan motionen anses färdigbehandlad med 
en notering om redovisningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 294 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt kultur-och fritidsenheten, daterad den 20 
augusti 2021 
Bilaga 1 Motion den 16 november 2020 av Tomas Ottosson och Fredrik Holmqvist (V) 
Bilaga 2 Protokollsutdrag från fritidsnämnden den 26 maj 2021 § 55, inklusive 
tjänsteskrivelse med dess bilaga (FRN 2020/141) 
Bilaga 3 Protokollsutdrag från kulturnämnden den 17 juni 2021 § 64, inklusive 
tjänsteskrivelse (KUN 2020/127) 
 
- - - - - 
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§ 537 KFKS 2021/161 

Motion – Stoppa bilbränder innan de uppstår 
Motion den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
En motion inkom den 1 februari 2021 av Mattias Qvarsell m.fl. (S), vilka föreslår att 
kommunen vidtar åtgärder för att komma tillrätta med bilbränder och andra oroligheter, 
såsom att avsätta medel för ökade trygghetsinsatser. Brottsförebyggande rådet (BRÅ) har 
berett motionen och lämnat synpunkter utifrån sitt ansvarsområde. 
 
Kommunfullmäktige beslutade i mål och budget för 2018 om att införa det så kallade 
trygghetspaketet och denna satsning har fortsatt även efterföljande och innevarande år. 
Hittills har trygghetspaketets insatser omfattat bland annat en utökning av 
ungdomsverksamheten/Polarna, stöd till nattvandrargrupper, trygghetsvärdar i lokala 
centrum, utplacering av kameror, väktarinsatser samt anordnande av trygghetsvandringar 
där man identifierar otrygga platser och åtgärdar dessa. Brottsförebyggande rådet arbetar 
också med företrädare för lokalsamhället – såsom polis, föreningar och fastighetsägare – 
via fyra lokala trygghetsråd (TRÅ). Med ledning av rådens möten tas de initiativ som 
behövs. Som exempel kan nämnas att extra väktarinsatser och extra närvaro av 
ungdomsverksamheten (Polarna) sattes in på Henriksdalsberget i samband med 
oroligheterna i början av året. 
 
Vidare beslutade kommunfullmäktige i mål och budget 2021-2023 om så kallade 
framtidsfonder, vilka ska kunna användas för strategiska insatser utöver nämndernas 
budgetar. Ett exempel på hur dessa medel ska användas är till brottsförebyggande insatser 
för att öka tryggheten i samhället. 
 
Mot bakgrund av det som beskrivits ovan finns redan fungerande rutiner och 
samarbetsforum motsvarande det som föreslås i motionen. Vidare finns genom ordinarie 
budget, trygghetspaketet och framtidsfonderna medel för det brottsförebyggande arbetet. 
Motionen kan med detta anses färdigbehandlad. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 219 
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Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 5 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från Brottsförebyggande rådet den 28 april 2021, § 3, inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 538 KFKS 2021/165 

Motion – Utveckla demokratin i Nacka 
Motion den 1 februari 2021 av Mikael Carlsson m.fl. (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska ge val- och demokratinämnden i 
uppdrag att utveckla demokratin i kommunen genom att få fler involverade i besluten och 
ett ökat valdeltagande samt vissa möjligheter att påverka samhällsutvecklingen samt införa 
demokratiambassadörer. 
 
Val- och demokratinämnden ansvarar för att förmedla tydlig och korrekt information om 
valet och att möjliggöra för röstberättigade att rösta på ett enkelt, tillgängligt och rättssäkert 
sätt. I nämndens uppdrag ligger även att bevaka, utveckla och fördjupa de demokratiska 
processerna och nämnden genomför flera aktiviteter som ligger i linje med intentionerna i 
motionen. Val- och demokratinämnden har tidigare under året behandlat en likande motion 
angående demokratiambassadörer/valinformatörer som avslogs. 
 
Ärendet har beretts av val- och demokratinämnden (VDN 2021/5), som på sitt 
sammanträde den 30 augusti 2021 beslutade föreslå kommunfullmäktige följande: 
”Kommunfullmäktige noterar att det pågår och planeras flera aktiviteter i kommunen som 
uppfyller delar av intentionerna i motionen. Därmed avslås förslaget om en utredning om 
kommuninvånarnas delaktighet Kommunfullmäktige beslutar att förslagen om att utse 
demokratiambassadörer avslås. Motionen är därmed färdigbehandlad” 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 27 september 2021, § 296 
Protokollsutdrag från val- och demokratinämnden den 30 augusti 2021, § 30 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och nämndadministrativa enheten, daterad den 
23 augusti 2021 
Bilaga Motionen 
 
- - - - - 
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§ 539 KFKS 2021/167 

Motion – Informera om regelverk kring fyrverkerier  
Motion den 1 februari 2021 av Esa Örmä (SD) 

Beslut 
Kommunfullmäktige bordlägger ärendet. 

Ärendet 
Sverigedemokraterna har inkommit med förslag på hur försäljning och användning av 
fyrverkeri kan förbättras genom information och uppföljning. 
I samband med nyårsfirandet kommer kommunen att informera allmänheten på hemsidan 
samt via sociala medier om vad som gäller när du vill använda fyrverkerier. 
 
Efterlevnad av lagen om försäljning av pyrotekniska varor åligger tillsynsansvarig som i 
Nacka kommun är Södertörns brandförsvarsförbund och här kan kommunen som delägare 
i förbundet föra samtal om hur den kan förbättras. Brandförsvaret ansvarar även för att 
informera handlarna om förändringar i regelverket. Kontroll av hur fyrverkerierna används 
på offentlig plats och privat mark ansvarar polisen för utifrån ordningslagen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 juni 2021, § 220 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret och juridik- och kanslienheten, daterad den 18 
maj 2021 
Bilaga 1 Protokollsutdrag från natur- och trafiknämnden den 27 april 2021 inkl 
tjänsteskrivelse 
Bilaga 2 Motionen 
 
- - - - - 
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§ 540 KFKS 2021/1051 

Motion – Biståndsbedömt trygghetsboende i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Espen Bjordal m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
 

§ 541 KFKS 2021/1052 

Motion – Anslut Nacka kommun till en del av finska 
förvaltningsområdet 
Motion den 18 oktober 2021 av Khashayar Farmanbar (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
104 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 542 KFKS 2021/1053 

Motion – Inrätta medborgarkontor i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Erik Svanfeldt m.fl. (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
105 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 543 KFKS 2021/1054 

Motion – Byggandet Nacka med innovativ miljöteknik i 
enlighet med nya bosättningsmönster 
Motion den 18 oktober 2021 av Christina Ståldal och Mikael Carlsson (NL) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
106 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 544 KFKS 2021/1055 

Motion – Ungdomsbostadsrätter i Nacka 
Motion den 18 oktober 2021 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - - 
  



 
107 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 545 KFKS 2021/1056 

Motion – Upphandling av lokalproducerad solel 
Motion den 18 oktober 2021 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen får väckas och remitterar den till 
kommunstyrelsen för beredning. 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
- - - - -  



 
108 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 546 KFKS 2021/1057 

Interpellation – Seniorverksamhet i 
Saltsjöbaden/Neglinge 
Interpellation den 18 oktober 2021 av Christina Ståldal (NL) till äldrenämndens ordförande Karin 
Teljstedt (KD) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
 
  



 
109 (109) 

 18 oktober 2021 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 

§ 547 KFKS 2021/1058 

Interpellation – Boendesituation för kommunens 
medlemmar 
Interpellation den 18 oktober 2021 av Esa Örmä (SD) till kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau 
(M) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
- - - - - 
 
 
 



Votering 1
Kommunfullmäktige 2021-10-18
§ 497 - Valdistrikt och valkretsar vid val till riksdag, kommun och region 2022

Resultat
Ja 35
Nej 26
Avstår
Totalt 61

Stol Namn Ersätter Parti Val
1 Mats Gerdau (M) Moderaterna Ja
2 Asta Groth (M) Cathrin Bergenstråhle (M) Moderaterna Ja
3 Elisabet Engström (M) Tobias Nässén (M) Moderaterna Ja
4 Helene Skantze (M) Moderaterna Ja
5 Filip Wiljander (M) Moderaterna Ja
6 Anders Bruhn (M) Eva Öbom Ekdahl (M) Moderaterna Ja
7 Annika Jung (M) Bo Bergkvist (M) Moderaterna Ja
8 Richard Wendt (M) Moderaterna Ja
9 Vilma Mori Aguilar (M) Oliver Rykatkin (M) Moderaterna Ja

10 Eivor Örenmark (M) Moderaterna Ja
11 Magnus Sjöqvist (M) Moderaterna Ja
12 Anna Kjellin Flory (M) Moderaterna Ja
13 Peter Zethraeus (M) Moderaterna Ja
14 Johan Hiller (M) Moderaterna Ja
15 Axel Krottler (M) Moderaterna Ja
16 Andreas Brännström (M) Moderaterna Ja
17 Lotta Riedel (M) Moderaterna Ja
18 Dominique Faymonville (M) Lena Gatenborg (M) Moderaterna Ja
19 Richard Herrey (M) Moderaterna Ja
20 Christine Lorne (C) Centerpartiet Nej
21 Hans Peters (C) Centerpartiet Nej
22 Håkan Ekengren (C) Centerpartiet Nej
23 Johan Krogh (C) Centerpartiet Nej
24 Martin Hedman (C) Centerpartiet Nej
25 Olga Anikina (C) Centerpartiet Nej
26 Gunilla Grudevall-Steen (L) Liberalerna Nej
27 Anna-Karin Boréus (L) Monica Brohede Tellström (L) Liberalerna Nej
28 Martin Sääf (L) Liberalerna Nej
29 Mats Granath (L) Liberalerna Nej
30 Lena Linnerborg (L) Liberalerna Nej
31 Karin Teljstedt (KD) Kristdemokraterna Nej
32 Anders Tiger (KD) Kristdemokraterna Nej
33 Lydia Liu (O) Oberoende Ja
34 Khashayar Farmanbar (S) Socialdemokraterna Ja
35 Hadia Mian (S) Socialdemokraterna Ja
36 Maria Raner (S) Socialdemokraterna Ja
37 Erik Svanfeldt (S) Espen Bjordal (S) Socialdemokraterna Ja
38 Gunnel Nyman Gräff (S) Socialdemokraterna Ja
39 Martin Hellströmer (S) Socialdemokraterna Ja
40 Majvie Swärd (S) Socialdemokraterna Ja
41 Ella Tegsten (S) Mattias Qvarsell (S) Socialdemokraterna Ja
42 Andreas Andersson (S) Helena Westerling (S) Socialdemokraterna Ja
43 Carl-Magnus Grenninger (S) Socialdemokraterna Ja
44 Alva Dahn (S) Socialdemokraterna Ja
45 Tomas Ottosson (V) Amanda Sandholm (V) Vänsterpartiet Nej
46 Lisa Rasmussen (V) Vänsterpartiet Nej
47 Fredrik Holmqvist (V) Vänsterpartiet Nej
48 Sidney Holm (MP) Miljöpartiet Ja
49 Lisskulla Zayane (MP) Miljöpartiet Ja
50 Ninni Lindberg (MP) Miljöpartiet Ja
51 Louise Ollivier (MP) Miljöpartiet Ja
52 Åsa Nyberg (SD) Sverigedemokraterna Nej
53 Esa Pekka Örmä (SD) Sverigedemokraterna Nej
54 Stephan Andersson (SD) Sverigedemokraterna Nej
55 Leonid Yurkovskiy (SD) Sverigedemokraterna Nej
56 Bror Bergqvist (SD) David Hyde (SD) Sverigedemokraterna Nej
57 Christina Ståldal (NL) Nackalistan Nej
58 Mikael Carlsson (NL) Nackalistan Nej
59 Lina Olsson (NL) Nackalistan Nej
60 Lamin Jatta Modigh (NL) YuSie Rundkvist Chou (NL) Nackalistan Nej
61 Kristina Granlund (NL) Bosse Ståldal (NL) Nackalistan Nej



Votering 2
Kommunfullmäktige 2021-10-18
§ 506 Motion – NPF-säkra Nackas skolor

Resultat
Ja 38
Nej 23
Avstår
Totalt 61

Stol Namn Ersätter Parti Val
1 Mats Gerdau (M) Moderaterna Ja
2 Asta Groth (M) Cathrin Bergenstråhle (M) Moderaterna Ja
3 Elisabet Engström (M) Tobias Nässén (M) Moderaterna Ja
4 Helene Skantze (M) Moderaterna Ja
5 Filip Wiljander (M) Moderaterna Ja
6 Anders Bruhn (M) Eva Öbom Ekdahl (M) Moderaterna Ja
7 Annika Jung (M) Bo Bergkvist (M) Moderaterna Ja
8 Richard Wendt (M) Moderaterna Ja
9 Per Norling (M) Oliver Rykatkin (M) Moderaterna Ja

10 Eivor Örenmark (M) Moderaterna Ja
11 Magnus Sjöqvist (M) Moderaterna Ja
12 Anna Kjellin Flory (M) Moderaterna Ja
13 Peter Zethraeus (M) Moderaterna Ja
14 Johan Hiller (M) Moderaterna Ja
15 Axel Krottler (M) Moderaterna Ja
16 Andreas Brännström (M) Moderaterna Ja
17 Lotta Riedel (M) Moderaterna Ja
18 Dominique Faymonville (M) Lena Gatenborg (M) Moderaterna Ja
19 Richard Herrey (M) Moderaterna Ja
20 Christine Lorne (C) Centerpartiet Ja
21 Hans Peters (C) Centerpartiet Ja
22 Håkan Ekengren (C) Centerpartiet Ja
23 Johan Krogh (C) Centerpartiet Ja
24 Martin Hedman (C) Centerpartiet Ja
25 Olga Anikina (C) Centerpartiet Ja
26 Gunilla Grudevall-Steen (L) Liberalerna Ja
27 Anna-Karin Boréus (L) Monica Brohede Tellström (L) Liberalerna Ja
28 Martin Sääf (L) Liberalerna Ja
29 Mats Granath (L) Liberalerna Ja
30 Lena Linnerborg (L) Liberalerna Ja
31 Karin Teljstedt (KD) Kristdemokraterna Ja
32 Anders Tiger (KD) Kristdemokraterna Ja
33 Lydia Liu (O) Oberoende Ja
34 Khashayar Farmanbar (S) Socialdemokraterna Nej
35 Hadia Mian (S) Socialdemokraterna Nej
36 Maria Raner (S) Socialdemokraterna Nej
37 Erik Svanfeldt (S) Espen Bjordal (S) Socialdemokraterna Nej
38 Gunnel Nyman Gräff (S) Socialdemokraterna Nej
39 Martin Hellströmer (S) Socialdemokraterna Nej
40 Majvie Swärd (S) Socialdemokraterna Nej
41 Ella Tegsten (S) Mattias Qvarsell (S) Socialdemokraterna Nej
42 Andreas Andersson (S) Helena Westerling (S) Socialdemokraterna Nej
43 Carl-Magnus Grenninger (S) Socialdemokraterna Nej
44 Alva Dahn (S) Socialdemokraterna Nej
45 Tomas Ottosson (V) Amanda Sandholm (V) Vänsterpartiet Nej
46 Lisa Rasmussen (V) Vänsterpartiet Nej
47 Fredrik Holmqvist (V) Vänsterpartiet Nej
48 Sidney Holm (MP) Miljöpartiet Nej
49 Lisskulla Zayane (MP) Miljöpartiet Nej
50 Ninni Lindberg (MP) Miljöpartiet Nej
51 Louise Ollivier (MP) Miljöpartiet Nej
52 Åsa Nyberg (SD) Sverigedemokraterna Ja
53 Esa Pekka Örmä (SD) Sverigedemokraterna Ja
54 Stephan Andersson (SD) Sverigedemokraterna Ja
55 Leonid Yurkovskiy (SD) Sverigedemokraterna Ja
56 Bror Bergqvist (SD) David Hyde (SD) Sverigedemokraterna Ja
57 Christina Ståldal (NL) Nackalistan Nej
58 Mikael Carlsson (NL) Nackalistan Nej
59 Lina Olsson (NL) Nackalistan Nej
60 Lamin Jatta Modigh (NL) YuSie Rundkvist Chou (NL) Nackalistan Nej
61 Kristina Granlund (NL) Bosse Ståldal (NL) Nackalistan Nej
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